

သူမိုက်နှင့် ပေါင်းဖော်၍ လှည့်လည်သောသူသည် ကာလ ရည်မြင့်စွာ စိုးရိမ်ရ၏။ လူမိုက်တို့နှင့် အတူနေခြင်းသည် ရန်သူနှင့် အတူနေရသကဲ့သို့ အခါခပ်သိမ်း ဆင်းရဲရ၏။ ပညာရှိနှင့် အတူတကွနေခြင်းသည် ဆွမျိုးတို့နှင့် အတူတကွ နေထိုင်ရသကဲ့သို့ ချမ်းသာ၏။

၃၁၁၀၈(မေပုဒ-၂၀၇)

မတူကွဲပြားတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုနဲ့ နိုင်ငံရေးစနစ်တွေရှိတဲ့ အာဆီယံဟာ မတည်ငြိမ်မှု၊ မသေချာမရေရာမှုတွေကိုလည်း စုစည်းညီညွတ်စွာ ရပ်တည်မှုနဲ့ အပြုသဘောဆောင်မှုတို့ကိုအခြေခံပြီး အောင်မြင်စွာကျော်လွှားနိုင်မယ်လို့ ယုံကြည်

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၁၄

အာဆီယံ နှစ်(၅၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန(၂)၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။



အာဆီယံတည်ထောင်ခြင်း နှစ် (၅၀)ပြည့်အထိမ်းအမှတ် ဓာတ်ပုံပြခန်းကို နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ၊ ဒေါက်တာဖေမြင့်၊ သူရဦးအောင်ကို၊ ဒေါက်တာ မြင့်ထွေးနှင့် ဦးကျော်ဝင်း၊ အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဦးသောင်းထွန်း၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ ဦးမောင်မောင်ဝင်းနှင့် ဦးဆက်အောင်၊ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံ များနှင့် ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများမှ သံအမတ်ကြီးများ၊ ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ အာဆီယံနှစ် (၅၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို အာဆီယံသီချင်းဖြင့် သီဆိုဖွင့်လှစ်သည်။
စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့

အာဆီယံ အောင်မြင်မှုရဲ့ သော့ချက်
အားလုံးသဘောတူညီမှု ရရှိလာအောင်၊ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုတွေ ဖြစ်ပေါ်လာအောင် အထပ်ထပ် အခါခါ တိုင်ပင်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခြင်းပဲဖြစ်။

တရားမဝင်ရွှေ့မော်နှင့် ပယင်းမော်များ တူးဖော်ဆောင်ရွက် နေမှုများ ထိထိရောက်ရောက် ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ပေးပါရန် အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး

စာမျက်နှာ - ၅

ချင်းပြည်နယ်တွင် သစ်တောပြုန်းတီးစေသည့် ရွှေ့ပြောင်း တောင်ယာစနစ်ပျောက်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းအစီအမံများ ရေးဆွဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

စာမျက်နှာ - ၅

ကောင်းမွန်ပြည့်စုံသည့် ဥပဒေပြုရေးဖြစ်စဉ်မှသည် ခေတ်မီတိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သစ်တည်ဆောက်ရေး လမ်းကြောင်းဆီသို့

စာမျက်နှာ - ၆

KBZ BANK
STRENGTH OF MYANMAR
သဒ္ဓါထက်သန် မြန်မာအားမာန် ကမ္ဘောဇဘဏ်

ပြည်တွင်းရေးရာ

မြန်မာ-နီပေါ နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုတိုးမြှင့်ရေး ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၄
 အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်း
 ခိုင်သန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ
 နီပေါ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr.
 Bhim K. Udas အား ယနေ့ မွန်းလွဲ
 ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ
 အမျိုးသားလွှတ်တော် ဧည့်ခန်းမ
 ဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။
 တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံ လွှတ်တော်
 များ ဖွဲ့စည်းမှု၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဥပဒေ
 ပြုရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များ၊
 ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ မြန်မာ-
 နီပေါ နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု
 တိုးမြှင့်ရေး၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး
 ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ခရီးသွားလာရေး၊
 ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု
 ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍



ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိ (သတင်းစဉ်) အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နီပေါသံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Bhim K. Udas အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်း ဂျပန်သံအမတ်ကြီးနှင့် အိန္ဒိယသံအမတ်ကြီးတို့အား သီးခြားစီလက်ခံ တွေ့ဆုံ



နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၄
 ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေ
 ရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များလေ့လာ
 ဆန်းစစ် သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်
 ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်းသည် မြန်မာ
 နိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်သံအမတ်ကြီး
 H.E. Mr. Tateshi Higuchi ကို
 ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင်လည်း
 ကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယ
 သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Vikram
 Misri (ဝဲပုံ) ကို မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင်
 လည်းကောင်း လွှတ်တော်ရေးရာ
 ဆောင်အမှတ် (I-1 နှင့် 11) တို့ ၌
 သီးခြားစီ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။
 ဂျပန်သံအမတ်ကြီးနှင့်တွေ့ဆုံစဉ်
 နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊
 စီးပွားရေးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်း
 ရေးကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍
 ဆွေးနွေးကြသည်။
 အိန္ဒိယသံအမတ်ကြီးနှင့် တွေ့ဆုံ
 စဉ် နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊
 ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး
 ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအပေါ် ဆွေးနွေး
 ခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
 (သတင်းစဉ်)

မြန်မာနိုင်ငံတော်ပဟိုဘာဏ် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များ ခန့်အပ်တာဝန်ပေး

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတနွဲ့ အမိန့်အမှတ် ၂၄/၂၀၁၇ ၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် ၇ ရက် (၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၄ ရက်) မြန်မာနိုင်ငံတော်ပဟိုဘာဏ် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း
 ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် မြန်မာနိုင်ငံတော်ပဟိုဘာဏ် ဥပဒေပုဒ်မ ၉ ပါပြဋ္ဌာန်းချက်အရ အောက်ဖော်ပြပါပုဂ္ဂိုလ်များအား မြန်မာနိုင်ငံတော်ပဟိုဘာဏ် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးလိုက်သည်-
 (၁) ဦးကျော်မင်းထွန်း အဖွဲ့ဝင်
 (၂) ဦးမြင့်သိန်းထွန်း အဖွဲ့ဝင်
 (၃) ဦးစိုးပိုင် အဖွဲ့ဝင်
 (၄) ဒေါ်ရီရီဝင်း အဖွဲ့ဝင်
 (၅) ဒေါ်ခင်မေလှ အဖွဲ့ဝင်
 (ပုံ)ထင်ကျော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

တရားမအထူးအယူခံမှု ငါးမှု စီရင်ချက်ချမှတ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၄
 ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးနှင့် ပြည်ထောင်စု တရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီးများပါဝင်သော စုံညီခုံရုံးသည် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် နူးခန်းအမှတ်(၁)၌ ရုံးထိုင်၍ တရားမအထူးအယူခံမှု ငါးမှုကို စီရင်ချက်ချမှတ်ပြီး တရားမ အထူးအယူခံမှု ငါးမှုကို ကြားနာကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပါကစ္စတန်နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးဝင်းမြင့် ၎င်း၏ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၅
 ပါကစ္စတန်အစွလာမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လွှဲအပ် ခြင်းခံရသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သံအမတ်ကြီး ဦးဝင်းမြင့်သည် ၎င်း၏ခန့်အပ်လွှာကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၀ ရက်နေ့ တွင် အစွလာမ္မာဘတ်မြို့၌ ပါကစ္စတန်အစွလာမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာ မမ်နွန် ဟူစိန်ထံ ပေးအပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်သူပဟိုပြုလုပ်ငန်းများ ဖော်ဆောင်ပေးလျက်ရှိ

ကျောက်ဆည် ဩဂုတ် ၁၄
 ကျောက်ဆည်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက မြို့နယ် အတွင်းရှိကျေးရွာများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် ပြည်သူပဟိုပြု လုပ်ငန်းများအနက် ယခုဘဏ္ဍာနှစ် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်မည့် ကျေးရွာခြောက်ရွာအား တစ်ရွာလျှင် ရင်းနှီးမတည် ငွေကျပ် သိန်း ၃၀၀ ထုတ်ချေးပေးခဲ့သည့်အပြင် ယခင်ဘဏ္ဍာနှစ်များက ထုတ်ချေးပေးခဲ့သော ကျေးရွာ ၂၂ ရွာရှိသည့်အနက်မှ အရင်းပြန်လည်ပေး ဆပ်ခဲ့သည့် ကြောင်ပန်းကုန်းကျေးရွာ၊ လယ်ကြီးကျေးရွာ၊ လက်ပန်ကျေးရွာနှင့် အနောက်ရေပြားတောကျေးရွာများကိုလည်း ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် အတိုးအရင်း စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၁၂၇၈၁၀၀၀၀ တိတိကိုလည်း ဩဂုတ် ၁၂ ရက်က ထုတ်ချေးပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
 မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းဖော်ဆောင်ရာတွင် စီမံကိန်းကျေးရွာများအနေဖြင့် မိမိတို့ဒေသနှင့်ကိုက်ညီမည့် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဖြစ်သော စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ အရောင်းအဝယ်နှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများတွင် ရင်းနှီးရန်အတွက် ကျေးရွာကော်မတီနှင့် ပြည်သူများညှိနှိုင်းမှုဖြင့် ထုတ်ချေး ပေးလျက်ရှိပြီး အရင်းမပျောက် မတည်သည့်ထုတ်ချေးငွေများဖြစ်ကြောင်း လည်း သိရသည်။
 သက်မောင်(ကျောက်ဆည်)



နယ်လှည့်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့ ရသေ့တောင်မြို့နယ် စေတီပြင်ကျေးရွာနှင့် ချွတ်ပြင်ကျေးရွာတို့မှ ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်

အမ်း ဩဂုတ် ၁၄
 အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံဆေးတပ်ရင်းမှ နယ်လှည့် ဆေးကုသရေးအဖွဲ့သည် ဆေးကုသမှု လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လတ်တလော အကြမ်းဖက်မှုများ ကြောင့် နီးစပ်ရာကျေးရွာများ၌ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်ရာမှ နေရပ် ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသော ဒေသခံ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများအား ဩဂုတ် ၁၂ ရက်တွင် ရသေ့တောင် မြို့နယ် စေတီပြင်ကျေးရွာ၌ လည်းကောင်း၊ ဩဂုတ် ၁၃ ရက်တွင် ချွတ်ပြင်ကျေးရွာ၌ လည်းကောင်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်း များနှင့် ဆေးဝါးကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် သွား ရောဂါ ၂၀ ဦး၊ ဝမ်းပျက် ဝမ်းလျှော ရောဂါ ခြောက်ဦး၊ အထွေထွေ အားနည်းရောဂါ ၁၂၂ ဦး၊ နှလုံး အားနည်းရောဂါ ငါးဦး၊ ဗိုက်အောင့်



ဗိုက်နာရောဂါ ၉၆ ဦး၊ သွေးတိုးရောဂါ ၆၁ ဦး၊ ဆီးချိုရောဂါ ခုနစ်ဦး စုစုပေါင်း ၃၄၂ ဦးတို့ကို လိုအပ်သည့် များ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

အမေရိကန်၏ ဖိအားပေးမှုများကို တုံ့ပြန်မည့် ဥပဒေကြမ်းကို အီရန်ပါလီမန်အတည်ပြု

တီဟီရန် ဩဂုတ် ၁၄
အမေရိကန်၏ အသစ်ထပ်မံပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည့် အရေးယူပိတ်ဆို့မှုကို တုံ့ပြန်သည့် အနေဖြင့် အီရန်နိုင်ငံက ဦးကျည်သုတေသန အစီအစဉ် အကောင်အထည်ဖော်ရန်နှင့် အီရန်တော်လှန်ရေး အစောင့်တပ်ဖွဲ့၏ ပြည်ပစစ်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ဘတ်ဂျက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၅၀၀ ကျော် ခွင့်ပြုမည့် ဥပဒေကြမ်းကို တစ်ခဲနက် အတည်ပြုလိုက်ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက ဩဂုတ် ၁၄ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။ (ယာပုံ)

ပုဂ္ဂလိကများကို အမည်ပျက် စာရင်းသို့ ထည့်သွင်းသွားမည်ဖြစ်ပြီး အီရန်နိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်ခြင်းကို ပိတ်ပင်တားမြစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အစွန်းရောက်အုပ်စုများကို ဘဏ္ဍာရေး၊ ထောက်လှမ်းရေး၊ စစ်ရေးတို့အရ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့ကြောင့် ပိတ်ပင်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံက အီရန်၊ ရုရှားနှင့်

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံတို့ကို အရေးယူပိတ်ဆို့မှု ပြုလုပ်ရန် သမ္မတဒေါ်နယ်ထရန်က ဩဂုတ် ၂ ရက်တွင် ခွင့်ပြုပေးလိုက်ပြီးနောက် အီရန်က လက်တုံ့ပြန်ခြင်းဖြစ်သည်။ ဒေါ်နယ်ထရန်သည် သမ္မတ ရာထူးစတင်တာဝန်ယူချိန်မှစ၍ အီရန်နိုင်ငံအပေါ် ဖိအားပေးဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အရေးယူပိတ်ဆို့မှုများနှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုသို့ ဝင်ရောက်မှုတို့ကို ကန့်သတ်ခဲ့သည်။



ဆင်ယွာ။

ယင်းဥပဒေကြမ်းအရ အီရန် အစိုးရသည် ဦးကျည်သုတေသန အစီအစဉ်အတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၂၆၀ ထပ်ဆောင်း ထောက်ပံ့မည်ဖြစ်ပြီး ပြည်ပစစ်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အမေရိကန် ဒေါ်လာ သန်း ၂၆၀ ကို ထပ်ဆောင်းထောက်ပံ့ပေးမည် ဖြစ်သည်။ အီရန်ပါလီမန်ရှိ အမျိုးသားလုံခြုံရေးနှင့် နိုင်ငံခြားရေး မူဝါဒကော်မရှင်က ဥပဒေမူကြမ်းကို ရေးဆွဲပေးခဲ့ပြီး တစ်ခဲနက်အတည်ပြုခဲ့သည့် ဥပဒေမူကြမ်းတွင် အမေရိကန် စစ်ဘက်နှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ အပါအဝင် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တစ်သီး



နီပေါတွင် ရေကြီးရေလျှံမှု၊ မြေပြိုမှုများဖြစ်ပွား

လူ ၄၀ သေဆုံး၊ ၃၆ ဦးပျောက်ဆုံး

ခတ္တမန္တ ဩဂုတ် ၁၄
နီပေါနိုင်ငံ၌ ဩဂုတ် ၁၁ ရက်မှစ၍ အဆက်မပြတ် မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေကြီးရေလျှံမှုများနှင့်အတူ မြေပြိုမှုများဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ဩဂုတ် ၁၃ ရက် မွန်းတည့်ချိန်အထိ လူ ၄၀ သေဆုံးပြီး ၃၆ ဦးပျောက်ဆုံးနေကြောင်း ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။ နီပေါနိုင်ငံ၏ မြေနိမ့်ပိုင်းဒေသများတွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်မှုကြောင့် လူ ၃၆ ဦးထက်မနည်း ပျောက်ဆုံးနေပြီး ၂၀ ကျော်မှာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိကာ အိမ်ထောင်စုထောင်ပေါင်းများစွာတို့ကို နေရာရွှေ့ပြောင်းပေးခဲ့ရသည်။

တို့ပါဝင်ပြီး ၎င်းတို့၏ ရုပ်အလောင်းများကို ရေလွှမ်းနေသည့် အလေးပြေးလမ်းမတွင် ရှာဖွေတွေ့ရှိရခြင်းဖြစ်သည်။ ကိုယ်ဝန်ဆောင်အမျိုးသမီးက သားဖွားရန်တောင်းဆိုသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့်နယ်နိမိတ်ချင်းထိစပ်နေသည့် ခရိုင်အတွင်းရှိ နာချိုပူဆေးရုံသို့ အဆောတလျင် သွားရောက်စဉ် ကြေကွဲဖွယ်ဖြစ်ရပ်ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

-- ရေဘေးအန္တရာယ် --

မြေပြန်ဒေသရှိ ခရိုင်များဖြစ်သည့် ဂျာပါ၊ မိုရမ်၊ ဆန်ဆာရီ၊ ဆပ်တာရီ၊ ဂူတာဟတ်၊ ဆာလာဟီ၊ ဒန်နှင့် မြစ်ကမ်းခြေဒေသရှိ ခရိုင်များသည် ရေဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်နိုင်ခြေ အလွန်ကြီးမားကြောင်း နီပေါပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသည်။ ယင်းဒေသများအတွင်းရှိ မြစ်များစွာတို့၏ ရေမျက်နှာပြင် စိုးရိမ်ရေမှတ်များအထက် မြင့်တက်နေပြီး လူနေအိမ်ခြေများစွာနှင့် အသက်မွေးမှုများအား ခြိမ်းခြောက်နေသည်။ နီပေါတပ်မတော်၊ ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် စစ်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို စေလွှတ်ခဲ့ပြီး ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ (အပေါ်ပုံ)

မုတ်သုံရာသီသည် နီပေါနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် လာမည့်ရက်အနည်းငယ်အတွင်း ဆက်လက်အားကောင်းနေမည်ဟု မိုးလေဝသဌာနက ခန့်မှန်းထားသည်။ ဆင်ယွာ။

ဆင်ယွာ။

အာရှ-ပစိဖိတ် မြို့ပြလေကြောင်း ဈေးကွက်၌ လေယာဉ်မှူးသစ် ၂၅၃၀၀၀ လိုအပ်မည် ခန့်မှန်း

ပေကျင်း ဩဂုတ် ၁၄
အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသတွင် မြို့ပြလေကြောင်းဈေးကွက် လျင်မြန်စွာ ကျယ်ပြန့်လာလျက်ရှိရာ လာမည့်အနှစ် ၂၀ အတွင်း လေယာဉ်မှူးသစ် ၂၅၃၀၀၀ ကျော်လိုအပ်လာမည်ဟု ခန့်မှန်းရကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံအခြေစိုက် ဘိုးရင်းကုမ္ပဏီရုံးခွဲက ဩဂုတ် ၁၄ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။ ၂၀၁၇ မှ ၂၀၃၆ ခုနှစ်အထိဖြစ်သောကာလအတွင်း ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးလေကြောင်းလုပ်ငန်းကဏ္ဍအတွက် လေယာဉ်မှူးအသစ် ၆၃၇၀၀၀ ခန့် လိုအပ်မည်ဟု ခန့်မှန်းကြောင်း၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ် လေယာဉ်မှူးများနှင့် စက်မှုပညာရှင်များ အလားအလာဟု အမည်ပေးထားသော လေ့လာချက်တွင် ဖော်ပြသည်။ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ကုန်သွယ်ရေးလေကြောင်းလုပ်ငန်းကဏ္ဍအတွက် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးအင်ဂျင်နီယာ ၆၄၈၀၀၀ နှင့် လေယာဉ်ဝန်ထမ်း (လေယာဉ်မောင်း၊ လေယာဉ်မယ်) ၈၃၉၀၀၀ တို့ လိုအပ်လာမည်ဟု ဘိုးရင်းကုမ္ပဏီက ခန့်မှန်းသည်။ လေယာဉ်မှူးသစ်နှင့် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေး အင်ဂျင်နီယာများ၊ လေယာဉ်ဝန်ထမ်းများ လိုအပ်မည့် အဓိကဒေသများမှာ အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသ၊ ဥရောပနှင့် မြောက်အမေရိကဒေသတို့ဖြစ်ကြသည်။ ဆင်ယွာ။

ဒိန်းမတ်ရေငုပ်သင်္ဘောပိုင်ရှင်ကို သတင်းထောက်ပျောက်ဆုံးမှုဖြင့် ဖမ်းဆီး



ကိုပင်ဟေင် ဩဂုတ် ၁၄
လူသေမှုစွဲချက်ဖြင့် အဖမ်းခံထားရသော တီထွင်သူတစ်ဦး၏ ရေငုပ်သင်္ဘောပျက်ကို မိမိတို့ ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ရကြောင်း၊ သို့ရာတွင် ရေငုပ်သင်္ဘောပျက်အတွင်း မည်သူတစ်ဦး တစ်ယောက်ရှိမှု ရှာဖွေတွေ့ရှိခြင်းမရှိကြောင်း ဒိန်းမတ်ရဲတပ်ဖွဲ့က ဩဂုတ် ၁၄ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။ တီထွင်သူ ပီတာမက်ဆင်ကိုယ်တိုင် တည်ဆောက်ခဲ့သော ရေငုပ်သင်္ဘောမှာ ၁၇ မီတာ အရှည်ရှိပြီး ဩဂုတ် ၁၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက နစ်မြုပ်ခဲ့ရာတွင် ဒိန်းမတ်ရဲတပ်ဖွဲ့က မက်ဆင်ကို ကယ်တင်ပေးခဲ့ရသည်။

ဆုံးလျက်ရှိကြောင်း၊ မက်ဆင်သည် ရေငုပ်သင်္ဘောကို တမင်တကာ နစ်မြုပ်အောင်ပြုလုပ်ခဲ့သည်ဟု ယူဆရကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

-- တွေ့ရှိ --

-- လိုက်ပါစီးနင်း --
အသက်(၄၆)နှစ်ရှိ မက်ဆင်ကို ၂၄ ရက်ကြာမျှ ထိန်းသိမ်းထားရန် ဝရမ်းထုတ်ခဲ့ကြောင်း၊ ဆွီဒင်လူမျိုး အသက်(၃၀)အရွယ်ရှိ အမျိုးသမီး သတင်းထောက် ကင်ဝေါသည် မက်ဆင် တည်ဆောက်ထားသော ရေငုပ်သင်္ဘောကို လိုက်ပါစီးနင်းခဲ့ပြီးနောက် ပျောက်

အဆိုပါရေငုပ်သင်္ဘောကို ကိုပင်ဟေင် မြို့ တောင်ဘက် ကိုပင်လယ်အော်၌ ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့သည်။ ပင်လယ်ရေအောက်အနက် ခုနစ်မီတာတွင် ရေငုပ်သင်္ဘောပျက်ကို ရှာဖွေ တွေ့ရှိခဲ့ပြီး ပင်လယ်ဆိပ်ကမ်းရှိရာသို့ သယ်ဆောင်လာခဲ့သည်။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဩဂုတ် ၁၂ ရက်နှင့် ဩဂုတ် ၁၃ ရက်အစောပိုင်းတို့တွင် ရေငုပ်သင်္ဘောပျက်ကို ရှာဖွေစစ်ဆေးခဲ့သည်။ (ပုံပုံ)

ရိုက်တာ။

ပြည်တွင်းရေးရာ



မတူကွဲပြားတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုမှ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က “ငြိမ်းချမ်း၊ တည်ငြိမ်၊ စီးပွားရေးသာယာပြောတဲ့ အရှေ့တောင်အာရှဒေသကြီးတည်ထောင်ဖို့ မျှော်မှန်းခဲ့ကြတဲ့ အာဆီယံရဲ့မူလတည်ထောင်သူ ဖခင်များရဲ့ မျှော်မှန်းချက်တွေကို လက်တွေ့ဖြစ်ပေါ်လာအောင် ပြီးခဲ့တဲ့ နှစ်ပေါင်းငါးဆယ်အတွင်းမှာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ခဲ့ပါပြီ။ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေအနေနဲ့ ဒီအောင်မြင်မှုကို ဂုဏ်ယူဝင့်ကြားနိုင်ကြပါပြီ။

“အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေဟာ မတူကွဲပြားမှုတွေကို အပြည့်အဝအသိအမှတ်ပြုပြီး အကျိုးစီးပွားတွေ၊ ရည်မှန်းချက်တွေကို မျှဝေလျက် ဘုံအကျိုးစီးပွားကို ဖော်ဆောင်နိုင်စေမယ့် နားလည်မှု၊ ယုံကြည်မှုနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေကို နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်းဖြစ်ပေါ်လာအောင် ကြိုးပမ်းနိုင်ခဲ့ကြပါတယ်။ ရာစုနှစ်ဝက်ကျော်လွန်လာတဲ့ ဒီကနေ့အချိန်မှာ တိုးတက်မှုတွေ ရယူပိုင်ဆိုင်ပြီးတော့ များပြားလှတဲ့ အခွင့်အလမ်းတွေ၊ တွန်လှုပ်ဖွယ်ရာစိန်ခေါ်မှုတွေ ပြည့်လွန်းနေတဲ့အနာဂတ်ဆီကို ခိုင်ခိုင်မာမာနဲ့ ဆက်လက်ပြီး ချီတက်နေကြပါပြီ။

“အာဆီယံအဖွဲ့ကြီးဟာ ပဋိညာဉ်စာတမ်းနဲ့အညီ အာဆီယံပြည်သူတွေရဲ့ အမျိုးမျိုးအဖုံဖုံ လိုအပ်ချက်တွေကို အသိအမှတ်ပြုပြီး နိုင်ငံရေးနဲ့ လုံခြုံရေးအသိုက်အဝန်း၊ စီးပွားရေးအသိုက်အဝန်းနဲ့ လူမှု-ယဉ်ကျေးမှု အသိုက်အဝန်း စတဲ့ မဏ္ဍိုင်ကြီး (၃)ရပ်ကိုအခြေပြုကာ စည်းမျဉ်းဥပဒေကိုအခြေခံတဲ့ ပြည်သူတွေရဲ့ အာဆီယံအသိုက်အဝန်းကြီးထူထောင်ဖို့အတွက် ရှင်းလင်းပြတ်သားတဲ့ အစီအစဉ်တွေ ချမှတ်ထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။

“အာဆီယံအဖွဲ့ကြီးဟာ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်တွေအတွင်းမှာ အာဆီယံတန်ဖိုးတွေနဲ့ အာဆီယံလမ်းစဉ်ကို ဖြည်းဖြည်းမှန်မှန် လိုက်နာဆောင်ရွက်ခဲ့တဲ့အတွက် အောင်မြင်မှုတွေ၊ သာယာဝပြောမှုတွေကို ဆောင်ကြဉ်းပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ စေ့စပ်ညီနင်းအဖြေရှာခြင်း၊ အားလုံးရဲ့သဘောတူညီမှုကို အခြေခံခြင်း၊ အတူတကွပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းနဲ့ တစ်နိုင်ငံပြည်တွင်းရေးကို တစ်နိုင်ငံကဝင်ရောက်စွက်ဖက်မှု မရှိခြင်းစတဲ့ အခြေခံမူတွေဟာ စိန်ခေါ်မှုပေါင်းများစွာကို ကျော်လွှားအောင်မြင်နိုင်စေခဲ့ပြီး ရာစုနှစ်တစ်ဝက်ကြာ ကာလပတ်လုံး ခိုင်ခိုင်မာမာရပ်တည်နိုင်စေခဲ့ပါတယ်။

“အဲဒီအခြေခံမူကြီးတွေဟာ အာဆီယံဒေသတွင်းမှာ သာမက အာဆီယံပြင်ပမှာရှိတဲ့နိုင်ငံတွေနဲ့ အပြန်အလှန် ယုံကြည်မှု၊ ခင်မင်ရင်းနှီးမှုနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့်တင် ရာမှာလည်း အခြေခံအုတ်မြစ်တစ်ခုအဖြစ်စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

“အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေဟာ အတွေ့အကြုံတွေ မျှဝေလို့ မိသားစုတစ်စုတည်းစိတ်ဓာတ်နဲ့ အချင်းချင်းရိုင်းပင်းကူညီလို့ ခရီးရှည်ကြီးကို အတူတကွ လျှောက်လှမ်းခဲ့ကြပြီးတော့ တစ်ခါတလေမှာ လမ်းကြမ်းကြမ်းကို ကျော်ဖြတ်လာခဲ့ကြတာပါ။ အကျပ်အတည်းတွေနဲ့ တွေ့ကြုံရင်ဆိုင်ရရင်လည်း အာဆီယံအဖွဲ့ကြီးရဲ့ စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းနိုင်ခဲ့ကြပါတယ်။”

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် အာဆီယံနှစ်(၅၀)ပြည့်အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံရိုက်ကြစဉ်။ (သတင်းစဉ်)



“ဒါ့အပြင်အာဆီယံကဦးဆောင်တဲ့ ဒေသဆိုင်ရာ အစီအမံတွေဖြစ်တဲ့ ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံတွေနဲ့ အာဆီယံ+၁၊ အာဆီယံ+၃၊ အာဆီယံဒေသဆိုင်ရာဖိုရမ်၊ အရှေ့အာရှ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးနဲ့ အာဆီယံနဲ့ ဆွေးနွေးဖက်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးများ အစရှိတဲ့ အာဆီယံဦးဆောင်တဲ့ အစီအစဉ်တွေမှာ အာဆီယံရဲ့ အချက်အချာကူမှုကို ပိုမိုအားပြည့်ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင်၊ ပိုမိုများပြားလာနေတဲ့ ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံတွေ၊ ကဏ္ဍအလိုက် ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံတွေနဲ့ အာဆီယံရဲ့ ဆက်ဆံရေးကို ပိုမိုတိုးမြှင့်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံ အများစုနဲ့လည်း မဟာဗျူဟာမြောက်ဆက်ဆံရေးကို တည်ဆောက်နိုင်စေခဲ့ပါတယ်။

“အာဆီယံ ၂၀၂၅ ခုနှစ် မျှော်မှန်းချက်နဲ့အညီ အနာဂတ်ကိုမျှော်မှန်းကြည့်မယ်ဆိုရင် ကျွန်မတို့အနေနဲ့ လက်ရှိအာဆီယံရဲ့ အောင်မြင်မှုတွေကို ပိုမိုခိုင်ခံ့စေတဲ့ စိန်ခေါ်မှုတွေကိုကျော်ဖြတ်ပြီး ဥပဒေစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းတွေကိုအခြေခံတဲ့၊ ပြည်သူလူထုကိုအလေးထားတဲ့၊ ပြည်သူလူထုကိုပဟိုပြုတဲ့၊ ငြိမ်းချမ်းတည်ငြိမ်တဲ့၊ စိန်ခေါ်မှု

တွေကို ကြုံကြုံခံနိုင်တဲ့ အာဆီယံအသိုက်အဝန်းကြီးက တစ်ဆင့် ဒေသဆိုင်ရာပေါင်းစည်းမှုရဲ့ ခေတ်သစ်တစ်ရပ်ကို ကျွန်မတို့အားလုံး ဝင်ရောက်နေကြပါပြီ။

အဖွဲ့ဝင် ၁၀ နိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေးအင်အားဟာလည်း ကမ္ဘာမှာ သတ္တမမြောက်အကြီးဆုံး စီးပွားရေးအစုအဖွဲ့ ဖြစ်လာပြီး အာရှဒေသမှာ တရုတ်နဲ့ အိန္ဒိယပြီးရင် တတိယ အမြန်ဆုံးတိုးတက်နေတဲ့ အဓိကစီးပွားရေးအင်အားစု ဖြစ်လာနေပါပြီ။ အာဆီယံရဲ့ လက်ရှိပြည်တွင်းအသားတင် ထုတ်ကုန်စုစုပေါင်းတန်ဖိုးဟာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂ ဒသမ ၄ ထရီလီယံ ရှိနေပြီဖြစ်ပါတယ်။

“အာဆီယံစီးပွားရေးအသိုက်အဝန်းရဲ့ ၂၀၂၅ ခုနှစ် အခြေပြုခြင်းကို အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်တဲ့ အချိန်မှာ အာဆီယံအနေနဲ့ ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ်ကာလမှာ ကမ္ဘာ့စတုတ္ထအကြီးဆုံးစီးပွားရေးအစုအဖွဲ့ကြီး ဖြစ်လာတော့မှာပါ။ အဲဒီအချိန်မှာ ဒေသတွင်း အလုံးစုံစီးပွားရေးမိတ်ဖက် အစီအမံဟာလည်း အပြီးသတ်နေလောက်ပါပြီ။ အဲဒီ အစီအမံဟာ ဒေသတွင်းစီးပွားရေးအဆင့် ကွာဟမှုကို ဖြေလျော့ပေါင်းစပ်ပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ မိတ်ဖက် အစီအမံစတင်နိုင်ပြီဆိုရင် ကမ္ဘာ့လူဦးရေရဲ့ ထက်ဝက်နဲ့ ကမ္ဘာ့ဂီဒီပီရဲ့ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ကိုယ်စားပြုတော့မှာဖြစ်ပါတယ်။

“အာဆီယံအနေနဲ့ လူမှုရေးနဲ့ ယဉ်ကျေးမှုအပိုင်းမှာလည်း အနာဂတ်မျှော်မှန်းချက်လမ်းကြောင်းကို ချမှတ်ထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။ အာဆီယံလူမှုရေး-ယဉ်ကျေးမှု အသိုက်အဝန်းလမ်းပြခြေပုံ ၂၀၂၅ ဟာ လူသားများရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ လူမှုရေးတရားမျှတမှု၊ အခြေခံအခွင့်အရေး၊ လူမှုဖူလုံရေးနဲ့ အကာအကွယ်ပေးမှု၊ ပတ်ဝန်းကျင် ရေရှည်တည်တံ့မှု၊ အာဆီယံနဲ့ပတ်သက်လို့ ပိုမိုသိရှိနားလည်စေမှုနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးမှုအဆင့်ကွာဟမှု လျော့ချရေးတို့ကို အလေးထားဆောင်ရွက်သွားရမှာပါ။

“အာဆီယံရဲ့ ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှု ရလဒ်တစ်ခုအနေနဲ့

၂၀၀၆ ခုနှစ်မှာ မွေးဖွားလာတဲ့ ကလေးတွေအနေနဲ့ ၁၉၆၇ ခုနှစ်ကမွေးဖွားခဲ့သူတွေထက် ပျမ်းမျှ ၁၅ နှစ်ခန့် ပိုမိုပြီး အသက်ရှည်လာခဲ့ပါပြီ။ သန့်ရှင်းတဲ့ သောက်သုံးရေရရှိမှု ဟာလည်း ၁၉၉၉ ခုနှစ်က ၆၈ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့ရာကနေ ဒီကနေ့ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးတက်လာခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၀၆ ခုနှစ်မှာ အသက်ကြီးသူတွေရဲ့ ၉၄ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်းဟာ စာရေး၊ စာဖတ်နိုင်သူ၊ စာတတ်မြောက်သူတွေ ဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။

“အာဆီယံမိသားစုဝင် မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ အာဆီယံအသိုက်အဝန်းတည်ဆောက်မှုအောင်မြင်ရေးအတွက် ကျောပွန်ရမယ့် တာဝန်နဲ့ ဝတ္တရားတွေရှိပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ တည်ငြိမ်ရေး၊ လုံခြုံရေး၊ သာယာဝပြောရေးနဲ့ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံချင်း သာယာဝပြောရေးအတွက် အဖွဲ့ဝင်အားလုံးက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရာမှာ မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ ဝေမျှထမ်းဆောင်သွားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

“အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေဟာအတွေ့အကြုံတွေ မျှဝေလို့ မိသားစုတစ်စုတည်းစိတ်ဓာတ်နဲ့ အချင်းချင်း ရိုင်းပင်းကူညီလို့ ခရီးရှည်ကြီးကို အတူတကွ လျှောက်လှမ်းခဲ့ကြပြီးတော့ တစ်ခါတလေမှာ လမ်းကြမ်းကြမ်းကို ကျော်ဖြတ်လာခဲ့ကြတာပါ။ အကျပ်အတည်းတွေနဲ့ တွေ့ကြုံရင်ဆိုင်ရရင်လည်း အာဆီယံအဖွဲ့ကြီးရဲ့ စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းနိုင်ခဲ့ကြပါတယ်။

“ကမ္ဘာကြီးမှာ မတူကွဲပြားတဲ့ယဉ်ကျေးမှုနဲ့ နိုင်ငံရေးစနစ်တွေတည်ရှိနေတဲ့ ဒေသတစ်ခုဖြစ်ပေမယ့်လည်း အာဆီယံဟာ အချိန်ကာလရဲ့စမ်းသပ်မှုကို အောင်အောင်မြင်မြင်ကျော်လွှားနိုင်ခဲ့ပြီး ခိုင်ခိုင်မာမာရပ်တည်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အနာဂတ်ကာလ နိုင်ငံရေးမတည်ငြိမ်မှုတွေ၊ မသေချာမရေရာမှုတွေကိုလည်း အာဆီယံအနေနဲ့ အာဆီယံရဲ့အချက်အချာကူမှု စုစည်းညီညွတ်စွာ ရပ်တည်မှုနဲ့ အပြုသဘောဆောင်မှုတို့ကို စာမျက်နှာ ၉ သို့ ○

ပြည်တွင်းရေးရာ

ရောဂါတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ လမ်း၊ တံတား၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ကဏ္ဍပို့ပြူးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၄

လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်သည် ဩဂုတ် ၁၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်-ပုသိမ်လမ်း ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးရုံးရှိ တိုက်ရိုက်လမ်းတစ်လျှောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မိုင်တိုင်အမှတ် (၂၁/၆)၌ ၂၀၁၆ ခုနှစ်က ရေကျော်သည့် နေရာအား ကွန်ကရစ်လမ်းအဖြစ် ပြန်လည်ပြုပြင်ထားရှိမှု တို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိသူများအား လုပ်ငန်း လိုအပ်ချက်များ မှာကြားသည်။



လေးမျက်နှာဘက်ကမ်း ချဲ့ကပ်တံတားလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ပင်မတံတားရေလယ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိသူ

များအား လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များ မှာကြားသည်။ ဝန်ကြီး(လေးမျက်နှာ)သည် ရောဂါတိုင်း ဒေသကြီး ဟင်္သာတခရိုင် လေးမျက်နှာ-ခတ္တု-ပန်းတော

ကြီးလမ်းပေါ်တွင်တည်ရှိပြီး တံတားအမျိုးအစားမှာ ပင်မ တံတား Steel Box Girder နှင့် ချဲ့ကပ်တံတား RC Girder, Plate Girder တို့ဖြင့် တည်ဆောက်ထားပြီး ယာဉ်သွားလမ်းအကျယ် ၂၄ ပေ၊ လူသွားလမ်း တစ်ဖက် လျှင် သုံးပေ ခြောက်လက်မပီပီရှိသည်။ ရေလမ်းကင်းလွတ် အကျယ် ၁၇၃ ပေ၊ အမြင့် ပေ ၂၀ ရှိကာ စုစုပေါင်း တံတားအရှည် မီတာ ၆၀၀ (၁၉၆၈ ဒသမ ၆ ပေ) ရှိပြီး ယာဉ်တစ်စီးချင်းခွင့်ပြုအလေးချိန်မှာ ၇၅ တန် ဖြစ်သည်။

ယင်းနောက် ဟင်္သာတ-ဆုံကုန်း-မြန်အောင်- ကြံခင်းလမ်း ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးရုံးရှိ လမ်း တစ်လျှောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မြန်အောင်မြို့ လျှပ်စစ် ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း မြန်အောင်သဘာဝ ဓာတ်ငွေ့သုံးဓာတ်အားပေးစက်ရုံအတွင်းရှိ Control Room နှင့် ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ အမှတ်(၁) ဓာတ်ငွေ့ တာဘိုင် အကြီးစားပြင်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် နေမှုတို့ကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

(သတင်းစဉ်)

ယင်းနောက် ပုသိမ်ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံသို့ ရောက် ရှိပြီး ၂၃၀ ကေပီ ပုသိမ်ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံ Control Room နှင့် Switch Yard တို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ထို့နောက် ပုသိမ်မြို့ ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ရုံး၌ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်နှင့် အထူးအဖွဲ့များမှ ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံသည်။ ညနေပိုင်းတွင် တံတားဦးစီးဌာန တံတားအထူးအဖွဲ့ (၁၆)က တာဝန်ယူတည်ဆောက်နေသော ဝန်တံတား (လေးမျက်နှာ)တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင်သို့ရောက်ရှိပြီး



မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ မြေဂရန်ထုတ်ပေးမှုပြေလျှော့ မြေကွက်ငယ်များ ခွဲစိတ်ဝယ်ယူနေထိုင်ခြင်းအဆင်ပြေစေရေး ဂရန်ထုတ်ပေးမည်

မန္တလေး ဩဂုတ် ၁၄

မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ မြေဂရန် ထုတ်ပေးမှုပြေလျှော့သည့်အနေဖြင့် မြေကွက်ငယ်များ ခွဲစိတ်ဝယ်ယူနေထိုင်ခြင်း အဆင်ပြေစေရန် မြေဂရန်များ ထုတ်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင် သာယာရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးပိုင်ရှိ မြေကွက်များကို ဧရိယာစတုရန်းပေ ၁၂၀၀၊ မျက်နှာပွင့်ပေ ၂၀ ရှိမှ ခွဲစိတ်ခွင့် ဂရန်လျှောက်ထားခြင်းကို ဩဂုတ်လ ဒုတိယ ပတ်မှစတင်ပြီး ပယ်ဖျက်လိုက်သည်။ မြေပေါ်တွင် အခိုင် အမာအဆောက်အအုံဖြင့် နေထိုင်လျက်ရှိခြင်း၊ အနား လေးဖက်ခိုင်မာမှုရှိခြင်း၊ ဝင်လမ်း၊ ထွက်လမ်းကောင်းမွန် ခြင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့် မီးဘေးအန္တရာယ်များ ထိခိုက်မှုမရှိ ခြင်း စသည့်အချက်များနှင့်ကိုက်ညီပါက ဧရိယာစတုရန်း ပေ ၁၂၀၀ အောက်မြေကွက်များကို ဦးပိုင်ခွဲစိတ်ခွင့်ကို မြေတည်နေရာမြို့နယ်၊ မြေအမျိုးအစားအလိုက်

တစ်စတုရန်းပေလျှင် ကျပ် ၂၀၀ မှ ၆၀၀ သတ်မှတ်နှုန်း ထားဖြင့် ပေးသွင်းစေပြီး မြေဂရန်ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်သည်။ မြေဂရန်လျှောက်ထားသူများသည် မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေယာ စီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်လျှောက်ထားရမည် ဖြစ်ပြီး အထောက်အထားအချက်အလက်များ ပြည့်စုံ မှန်ကန်ပါက လွယ်ကူမြန်ဆန်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးသွား မည်ဖြစ်သည်။ မြို့ကွက်သစ်ဖော်ထုတ်ရေးအဖွဲ့က ချမ်းမြ သာစည်မြို့နယ်နှင့် ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်တို့တွင် ၁၅ ပေ x ပေ ၄၀၊ ပေ ၄၀ x ပေ ၂၀၊ ပေ ၂၀ x ပေ ၃၀၊ ပေ ၄၀ x ပေ ၆၀ မြေကွက်များ ချထားပေးခဲ့သည်။ ဝယ်ယူနေထိုင်သူများက မိမိတတ်နိုင်သည့်ငွေကြေးဖြင့် မြေကွက်ငယ်များ ခွဲစိတ်ဝယ်ယူနေထိုင်ကြရာ ခိုင်မာမှုရှိ စေရေးအတွက် ပြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သီဟကို(မန္တလေး)



ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ်၏လမ်းညွှန်ချက် ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်း

ဘားအံ ဩဂုတ် ၁၄

ကရင်ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်၏ နေပြည်တော်ပြည်ထောင်စုတရား လွှတ်တော်ချုပ်၏ လမ်းညွှန်ချက်များ အား ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် တရားစီရင်ရေး ကျင့်ဝတ်ဆိုင်ရာ စာတမ်းဖတ်ပွဲကို ဩဂုတ် ၁၂ ရက်က ဘားအံမြို့ ကရင်ပြည်နယ် တရား လွှတ်တော်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် ကရင်ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးစောစံလင်းက လမ်းညွှန်ချက်များ အား ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းပြီး ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးများက

တရားစီရင်ရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း ကောင်း၊ ပြည်နယ်တရားရေးဦးစီးမှူး ကိုယ်စား ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးက တရားရုံးစီမံခန့်ခွဲရေးလုပ်ငန်းများကို လည်းကောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြ သည်။ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော် ချုပ်၏ ဩဂုတ် ၃ ရက်နှင့် ၄ ရက်တို့ တွင်ပြုလုပ်သော တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည် နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီး ချုပ်များ၊ တရားရေးဦးစီးမှူးများအား (၁၃)ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးလမ်းညွှန်ချက်များအား ထပ်ဆင့်ပြန်လည်ရှင်းလင်းခြင်း ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ ဆက်လက်၍ တက်ရောက်လာကြ

သော ခရိုင်၊ မြို့နယ်တရားသူကြီးများ က တွေ့ကြုံရသည့် တရားစီရင်ရေးများ နှင့် ရုံးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာများကို တင်ပြ ဆွေးနွေးကြပြီး ပြည်နယ်တရား လွှတ်တော်တရားသူကြီး ဦးသိန်းကိုကို က မြန်မာနိုင်ငံ တရားသူကြီးများ အတွက် တရားစီရင်ရေးကျင့်ဝတ် စာစောင် အခန်း(၁) လွတ်လပ်မှု ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရှင်းလင်းချက်များ စာတမ်းကို ဖတ်ကြားရာ တရားရေး အရာရှိများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။

နေမျိုးလွင်(ဘားအံ)

ဈေးကွက်ကောင်းသဖြင့် သနပ်ခါးစိုက်ပျိုးသူများပြားလာ

မုံရွာ ဩဂုတ် ၁၄

ပြည်တွင်းဈေးကွက်သာမက တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်အဖြစ် ပြည်ပသို့



ထုတ်လုပ်ရောင်းချလျက်ရှိသော သနပ်ခါးပင်ဈေးကွက်ကောင်းသဖြင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်အချို့တွင် သနပ်ခါးစိုက်ပျိုးသူ များပြားလာကြောင်း သနပ်ခါးစိုက်ပျိုးသည့် တောင်သူများ၏ ပြောကြားချက် များအရ သိရသည်။

သနပ်ခါးပင်သည် အရွက်မှအမြစ်အထိ ဆေးဖက်ဝင်အပင်ဖြစ်ပြီး အပင်ပေါက်စိုက်ပျိုးစဉ်မှ သက်တမ်း ခုနစ်နှစ်ခန့်တွင် စတင်ရောင်းချရကာ ဒုတိယသက်တမ်းဖြစ်သော အတက်ပေါက်အပင်များကို ငါးနှစ်အတွင်း ခုတ်ထွင် ရောင်းချနိုင်သည်။ အပင်တန်းများအကြားတွင် ကာလတိုအခြားသီးနှံများ စိုက်ပျိုးနိုင်ခြင်းကြောင့် ဈေးကွက်မရားသဖြင့် သနပ်ခါးပင်များကို စိုက်ပျိုးသူ များပြားလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“အရင်တုန်းကတော့ စိုက်တဲ့သူတွေနည်းတယ်။ အခုနောက်ပိုင်းမှာ ဈေးကွက်က ကျယ်ပြန့်လာတယ်။ တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်တွေ ထုတ်လုပ်ပြီး နိုင်ငံခြားကိုတင်ပို့နိုင်တဲ့အထိ အောင်မြင်လာတယ်။ နောက်ပြီး စိုက်ပျိုး သလောက် ရောင်းတဲ့ဈေးကွက်ကလည်း မရားတဲ့အတွက် စိုက်ပျိုးတဲ့သူတွေ

များလာတာပါ။ အရင်ကတော့ မြေကွက်လပ်တွေ၊ ယာမြေတွေမှာ စိုက်ကြတယ်။ အခုနောက်ပိုင်းမှာ မြေလွတ်မြေရိုင်းတွေမှာ အကုန်လုံးစိုက်ကြ တယ်။ ဟိုတုန်းက ပစ်ထားတဲ့မြေကွက်တွေတောင် အခုသနပ်ခါးကို စိုက်ကုန် ကြပြီ။ သနပ်ခါးက အပင်ပေါက်စိုက်ချိန်ကနေ ခုနစ်နှစ်သက်တမ်းရှိ ခုတ်လို့ ရတဲ့အရွယ်ဆိုရင် တစ်ပင်ကို ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀ လောက်ရတယ်။ အဲဒီအတွက် ငွေစုသလိုပဲဖြစ်တဲ့အတွက် အသက်ကြီးတဲ့သူတွေကအစ အိုစာမင်းစာအတွက် စိုက်တဲ့သူ များလာတာပါ”ဟု ယင်းမာပင်မြို့နယ် ဘမွှေးကျေးရွာမှ သနပ်ခါးစိုက် တောင်သူ ဦးဝင်းကိုကိုက ပြောသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ယင်းမာပင်၊ ကနီ၊ ဆားလင်းကြီး၊ အရာတော်၊ မုံရွာ၊ ဘုတလင်၊ ချောင်းဦးမြို့နယ်တို့တွင် အများဆုံးစိုက်ပျိုးကြပြီး ထွက်ရှိသည့် သနပ်ခါးပင်များကို မုံရွာ၊ မန္တလေး၊ ရန်ကုန်၊ ပခုက္ကူမြို့နယ်များသို့ တင်ပို့ရောင်းချကြသည့်အပြင် မြို့နယ်များရှိ အထင်ကရနေရာများဖြစ်သော ဘုရား၊ ဈေး၊ သင်္ဘောဆိပ်နှင့် ကားဂိတ်များတွင်လည်း တစ်ပိုင်တစ်နိုင် ရောင်းချကြရသဖြင့် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သူများ များပြားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းဦး(ယော့တိုင်း)



ပြည်တွင်းရေးရာ

၂၀၂၅ မှာ အာဆီယံ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ကမ္ဘာ့အဆင့်(၄)အထိ မျှော်မှန်းထား

အာဆီယံနှစ်(၅၀)ပြည့်အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်းဗဟိုဌာန(၂)၌ ကျင်းပခဲ့ရာ အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် “ပြောင်းလဲဖို့ရာ ပေါင်းစည်းပါ၊ ကမ္ဘာနီးဝေး ထိတွေ့ပေး” ဆိုသည့်ခေါင်းစဉ်ကို အခြေခံကာ ကျင်းပခဲ့သည့် နည်းပညာနှင့်သက်မွေးပညာအဆင့်၊ အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့်၊ အခြေခံပညာအဆင့်တို့မှ အာဆီယံနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ပန်းချီနှင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲတို့မှ ဆုရရှိသူများ၏ ပြခန်းများလည်းပါဝင်ခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့ကျင်းပခဲ့သည့် အခမ်းအနားနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကဏ္ဍအလိုက် ပါဝင်ပတ်သက်သူများအား မေးမြန်းထားသည်များကို ပြန်လည်ဖော်ပြပေးလိုက်ပါသည်။

ဒေါ်အိအိတင်(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ အာဆီယံရေးရာဦးစီးဌာန) အာဆီယံနှစ်(၅၀)ကတော့ ကျွန်မတို့အတွက် အင်မတန်မှအရေးကြီးပါတယ်။ ဂုဏ်ယူဖွယ်ကောင်းတဲ့ နှစ်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံအတွက်ကတော့ အာဆီယံဝင်ရောက်တာ နှစ် ၂၀ ဖြစ်ပါတယ်။ အာဆီယံမှာ တက်တက်ကြွကြွ ပါဝင်နေတာကို ပြည်သူ့အများ သိရှိနိုင်ဖို့အတွက် ကျင်းပတာဖြစ်ပါတယ်။ မကြာမီက အာဆီယံနှစ်(၅၀) နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး အစည်းအဝေးကျင်းပပြီးစီးပါတယ်။ အာဆီယံမှာ တာဝန်သိနိုင်ငံပီသစွာနဲ့ တာဝန်ဝတ္တရားတွေ အားလုံးကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ပါတယ်။ အာဆီယံဟာ အာရှမှာဆို စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမှာ အဆင့်(၃)ရှိပါတယ်။ အာဆီယံကို ၂၀၂၅ မှာ အာဆီယံ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ကမ္ဘာ့အဆင့်(၄)အထိ ဖြစ်လာဖို့လည်း ခန့်မှန်းထားပါတယ်။ အာဆီယံဒေသဟာ စီးပွားရေးအားဖြင့် အလွန်အလားအလာ ကောင်းတဲ့ဒေသဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကနေ့ ကျင်းပတဲ့ အာဆီယံနှစ်(၅၀)ပြည့် အခမ်းအနားကတော့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အပါအဝင် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေး

ခြင်းအားဖြင့် အခြေခံပညာကျောင်းတွေ က ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေလည်း အာဆီယံအသိုင်းအဝိုင်းမှာရှိတဲ့ နိုင်ငံတွေရဲ့ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး ယဉ်ကျေးမှုတွေနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ အကြောင်းအရာတွေကို သိရှိနားလည်ခွင့်ရတယ်။ သူတို့ရဲ့စာစီစာကုံးတွေ၊ ပန်းချီတွေကို ကြည့်မယ်ဆိုရင်လည်း သူတို့ရဲ့ အတွေးအခေါ်လေးတွေက အာဆီယံအသိုက်အဝန်းက နိုင်ငံတွေ စုပေါင်းပြီးတော့ ဆောင်ရွက်မှုသာ တိုးတက်မှုတွေ၊ ပြောင်းလဲမှုတွေ အများကြီးဖြစ်လာမယ်။ ငြိမ်းချမ်းမှုတွေရမယ်ဆိုတဲ့ သူတို့ရဲ့ အနှစ်သာရလေးတွေကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ပြိုင်ပွဲတွေလုပ်ပေးခြင်းအားဖြင့် အခြေခံပညာအဆင့်မှာ ရှိတဲ့ ကလေးတွေကစပြီး သူတို့ရဲ့ အတွေးအမြင်တွေ၊ သူတို့ရဲ့နည်းလမ်းထဲမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးတို့ စုပေါင်းဆောင်ရွက်ရမယ်ဆိုတဲ့ စိတ်ဓာတ်လေးတွေရှိ သွားတယ်လို့ ကျွန်မယုံကြည်ပါတယ်။ “ပြောင်းလဲဖို့ရာ ပေါင်းစည်းပါ၊ ကမ္ဘာနီးဝေးထိတွေ့ပေး” ဆိုတဲ့ ခေါင်းစဉ်နဲ့ အခြေခံပညာဦးစီးဌာနရှိတဲ့ အထက်တန်း၊ အလယ်တန်း၊ မူလတန်း အဆင့်တွေက ကျောင်းသားကျောင်းသူတွေကို စာစီစာကုံးနဲ့ ပန်းချီပြိုင်ပွဲအတွက် ညှိနှိုင်းဆောင်

ပြီးတော့ အခြေခံပညာဦးစီးဌာနကို ပေးပို့ရပါတယ်။ ပန်းချီနဲ့ စာစီစာကုံးကို ပညာရှင်တွေနဲ့ စိစစ်ပြီး ရွေးချယ်ခဲ့တာပါ။ မသိင်္ဂီရွှေ(စာစီစာကုံး ပထမဆု၊ တောင်ကြီးနည်းပညာတက္ကသိုလ်) အာဆီယံနှစ်(၅၀)ပြည့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲကို ဝင်ပြိုင်ဖြစ်တဲ့အကြောင်းကတော့ ဆရာမက ဝင်ပြိုင်မလားဆိုလို့ ဝင်ပြိုင်ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲကို ငယ်ငယ်လေးကတည်းက ဝါသနာပါပါတယ်။ ကျွန်မက အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့် အာဆီယံနှစ်(၅၀)ပြည့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲမှာ ပထမဆုရရှိခဲ့ပါတယ်။ စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲမှာ အာဆီယံဖြစ်ပေါ်လာတဲ့ သမိုင်းကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ အာဆီယံအသင်းမှာ ဘယ်နှခုနှစ်ကနေ ပါဝင်ပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့တယ်။ အဲဒီအပြင် မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ အာဆီယံအပြင် တခြားနိုင်ငံတွေနဲ့ပါ ဘယ်လို ပေါင်းစည်းပြီးလုပ်ကိုင်ခဲ့တယ်။ အခုဆိုရင် ဘယ်အခြေအနေတွေ ရောက်နေပြီ။ နောင်လာမယ့် အနာဂတ်မှာလည်း ဘယ်လောက်အထိ မျှော်မှန်းထားတယ်။ ဆက်လက်ပြီး ရွေးကလေးတွေ လုပ်ပေးခဲ့တဲ့ အတိုင်း လူငယ်တွေအနေနဲ့လည်း ဘယ်လောက်အထိ ပန်းချီပြောင်းပြီး



ဒေါ်အိအိတင်



ဒေါ်သစ်သစ်ခိုင်



မသိင်္ဂီရွှေ



မအေးငြိမ်းသူ



မစုမြတ်ရွှေရည်



မဆုရည်မြတ်စံ



မအိအိထွေး

ဝန်ကြီးဌာန၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန အခြား သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတွေနဲ့ ပေါင်းပြီး စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ပြသတဲ့ အနေနဲ့ စည်စည်ကားကား ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒေါ်သစ်သစ်ခိုင်(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာန) နှစ်(၅၀)ပြည့် အာဆီယံအခမ်းအနားလိုမျိုးကို လုပ်ပေးနိုင်

ရွက်ပါတယ်။ ပန်းချီကိုတော့ အဆင့်သုံးဆင့်လုံးကို ပြိုင်ပိုင်းပါတယ်။ စာစီစာကုံးကိုတော့ မူလတန်းအဆင့် မပါဘဲ အလယ်တန်းနဲ့အထက်တန်းပဲ ပြိုင်ပွဲပြုလုပ်ပါတယ်။ ရွေးချယ်ပုံကတော့ ကျောင်းအဆင့်ကနေ မြို့နယ်အဆင့်၊ မြို့နယ်အဆင့်ကနေ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အဆင့်၊ အဲဒီအဆင့်ကနေပြီး ပထမရတဲ့အဆင့်အလိုက် တစ်ယောက်စီကို ရွေးချယ်

လုပ်ဆောင်သင့်သလဲဆိုတာတွေကို သိကုံးရေးဖွဲ့ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ မအေးငြိမ်းသူ(စာစီစာကုံး ပထမဆု၊ ကျောက်ဆည် အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံ) ကျောင်းတွင်း စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲမှာ ပထမနှစ်၊ ဒုတိယနှစ်၊ တတိယနှစ်က မေဂျာ လေးမေဂျာပေါင်းစုံ တစ်ကျောင်းလုံးပထမတွေစုပြီးတော့ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီးအတွက်

ပေါင်းစည်းပြီးတော့ အားလုံးလက်တွဲညီညီ လုပ်ဆောင်သင့်တဲ့အကြောင်း၊ ပြီးတော့ ဒီအာဆီယံထဲကို မြန်မာနိုင်ငံဝင်လာတဲ့အတွက်ကြောင့် ဘယ်လိုတိုးတက်လာတဲ့အကြောင်း၊ ဒီလိုမျိုးတိုးတက်မှုတွေ ဆက်ပြီးတော့ ရှိနေဖို့အတွက် ရွေးဆက်ပြီး အာဆီယံနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး လုပ်ဆောင်သင့်တဲ့ အကြောင်း စတာတွေကို သိကုံးရေးဖွဲ့ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

မစုမြတ်ရွှေရည်(စာစီစာကုံး ပထမဆု၊ တောင်ခုံ အထက(၂)) ကျွန်မက အာဆီယံနှစ်(၅၀)ပြည့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲ အခြေခံပညာအထက်တန်းအဆင့်မှာ ပထမရရှိခဲ့ပါတယ်။ စာစီစာကုံးရဲ့ ခေါင်းစဉ်ကိုက “ပြောင်းလဲဖို့ရာ ပေါင်းစည်းပါ၊ ကမ္ဘာနီးဝေး ထိတွေ့ပေး” ဖြစ်တဲ့အတွက် လူတွေအားလုံး စည်းလုံးညီညာအောင်ကြောင်းဖြာ ဆိုတဲ့အတိုင်း စုစုစည်းစည်း၊ ပေါင်းပေါင်းစည်းစည်းနဲ့သာ ဆောင်ရွက်သွားမယ်ဆိုရင် မဖြစ်နိုင်တာမရှိပါဘူး။ ကမ္ဘာကြီးကိုလည်း ငြိမ်းချမ်းသာယာဖို့ ပြောင်းလဲပစ်နိုင်ပါတယ်ဆိုတဲ့ အကြောင်း၊ အာဆီယံအသင်းနဲ့အတူတူ လက်တွဲပြီးတော့ အာဆီယံဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ ဆောင်ရွက်သွားမယ်ဆိုတဲ့ အကြောင်းတွေကို သိကုံးရေးဖွဲ့ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

မဆုရည်မြတ်စံ(ပန်းချီပထမဆု၊ စစ်တွေ အထက(၂)) ကျွန်မက အာဆီယံနှစ်(၅၀)ပြည့် အထက်တန်းအဆင့် ပန်းချီပြိုင်ပွဲမှာ အာဆီယံနိုင်ငံ အချင်းချင်း ကမ္ဘာတည်သရွေ့ ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူပေါင်းသွားမယ်ဆိုတဲ့ သဘောမျိုး၊ ကြယ်ပွင့်လေးတွေက အလွန်စည်းလုံးတယ်ဆိုတဲ့ပုံစံမျိုး၊ ချိုးဖြူလေးရယ် ပြီးတော့ သူရဲ့အတောင်ပံမှာ လက် ၁၀ ချောင်း ရေးဆွဲထားတာက အာဆီယံ ၁၀ နိုင်ငံဟာ အတူလက်တွဲပူးပေါင်းပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဖော်ဆောင်မယ့်ပုံစံမျိုး၊ လက် ၁၀ ချောင်းနဲ့ ဂဏန်း ၅၀ ကို ထွန်းညှိထားတဲ့ မီးတုတ်လေးကတော့ အာဆီယံ ၁၀ နိုင်ငံ အတူလက်တွဲပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်တာဟာ အခုဆိုရင် နှစ်(၅၀)တိုင်ခဲ့ပြီဆိုတဲ့ သဘောမျိုးလေးတွေကို ပေါင်းစပ်ပြီး စိတ်ကူးစိတ်သန်းလေးတွေနဲ့ ရေးဆွဲထားခြင်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

“မဒိုက်မသုန်၊ မျက်လွှာစုံကို အာရုံစိုက်ကြည့်၊ မြင်ရတဲ့သို့ အာဆီယံကမ္ဘာ၊ ဖွံ့ဖြိုးလာမှု ရသစုများ၊ ထင်ရှားသက်သေပြနိုင်ပြီ၊ အရှေ့တောင်အာရှ နယ်မြေမှသည် နီးဝေးကမ္ဘာ ထိတွေ့လာပြီး ပေါင်းစည်းအားအင် ပြည့်နှက်လျှင် ညီတူမျှတ ရွှေရတုမှသည် ရာဆီချီပြီး တိုးတက်စွာဖြင့် ပြောင်းလဲမည်မှာ၊ မလွဲသာတည့်” ဆိုတဲ့ ကဗျာကိုလည်း အာဆီယံ နှစ်(၅၀)ပြည့် ရွှေရတုအတွက် အာဆီယံအသင်းကြီးနဲ့အတူ လက်တွဲဆောင်ရွက်သွားဖို့တင်မကဘဲ တစ်ကမ္ဘာလုံးမှာရှိတဲ့ လူတွေကို ထိတွေ့ပေးချင်တဲ့အနေနဲ့ ဂုဏ်ပြုရေးဖွဲ့ခဲ့ပါတယ်။

မအိအိထွေး(ပန်းချီပထမဆု၊ တောင်ကြီး အထက(၁၀)) ကျွန်မက အာဆီယံနှစ်(၅၀)ပြည့် အခြေခံပညာအလယ်တန်းအဆင့် ပန်းချီပြိုင်ပွဲမှာ ပထမဆုရရှိခဲ့ပါတယ်။ ဆွဲထားတဲ့ ပန်းချီထဲမှာတော့ အာဆီယံ ၁၀ နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံချင်းစီရဲ့ ယဉ်ကျေးမှု၊ အနုပညာ၊ ရိုးရာအမွေအနှစ်၊ ဝတ်စားဆင်ယင်မှုပုံစံလေးတွေ၊ အာဆီယံနိုင်ငံတွေရဲ့ အလံလေးတွေ၊ အာဆီယံနိုင်ငံတွေရဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဟာ အချင်းချင်း စည်းလုံးမှုအပေါ်မှာ မူတည်ပါတယ်ဆိုတာကို ပေါင်းစပ်ပြီး ရေးဆွဲထားခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

နိုင်လင်းကြည်၊ ကိုမင်း

လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်း

မော်လမြိုင် ဩဂုတ် ၁၄ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်များ၏ (၁၃)ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းပွဲအခမ်းအနားကို ဩဂုတ် ၁၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မော်လမြိုင်မြို့၊ မွန်ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးခင်မောင်ကြီးက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။ အခမ်းအနားတွင် မွန်ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်က ပြည်ထောင်စု တရားသူကြီးချုပ်၏ မှာကြားချက်နှင့် လမ်းညွှန်မှာကြားချက်များကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး မွန်ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားရေးဦးစီးဌာန

ဒေါ်ကြည်ကြည်စိန်က ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်၏ မှာကြားချက်များ၊ ရုံးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာများကို ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးကြသည်။ ထို့နောက် ခရိုင်တရားသူကြီးများနှင့် မြို့နယ်တရားသူကြီးများက တရားစီရင်ရေး အခြေအနေနှင့် ရုံးလုပ်ငန်းအခြေအနေများကို တင်ပြဆွေးနွေးကြသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီး ဦးသိန်းမြင့်နှင့် ဦးညီညီစိုးတို့က တရားစီရင်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ မှာကြားဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားစီရင်ရေးဌာနက ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်တရားသူကြီးများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ယင်းနောက် ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်က ပြည်ထောင်စု တရားလွှတ်တော်ချုပ်တရားသူကြီးများ၏ ဆွေးနွေးချက်များအပေါ် ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။ (၃၀၇)

အခြေခံအုပ်ချုပ်စက် သင်တန်းဖွင့်

ရွှေကု ဩဂုတ် ၁၄ ကချင်ပြည်နယ် ပန်းမော်ခရိုင် ရွှေကုမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် အုပ်ချုပ်စက်သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို နောင်လက်ကြီးကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ဩဂုတ် ၁၄ ရက်က ကျင်းပရာ မြို့နယ်ဦးစီးဌာန ဦးသိန်းလင်းက ကျေးလက်ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝတိုးတက်စေရေး၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရရှိရေး၊ ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို ဖော်ဆောင်ခြင်းဖြင့် အုပ်ချုပ်စက်သင်တန်းကို ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ အဆိုပါသင်တန်းသို့ သင်တန်းသူ ၅၀ တက်ရောက်ပြီး သင်တန်းကာလမှာ တစ်လကြာမြင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

မှောင်း



ကျွန်းစုမြို့နယ် ပြင်စတုကျွန်းအနီး ပင်လယ်ပြင်၌ ငါးဖမ်းလှေတစ်စင်း မီးလောင်

မြတ် ဩဂုတ် ၁၄

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြတ်ခရိုင် ကျွန်းစုမြို့နယ် ပြင်စတုကျွန်းအနောက်ဘက် ရေမိုင် ၁၂ မိုင်ခန့်အကွာ ပင်လယ်ပြင်၌ ဩဂုတ် ၁၃ ရက် ညနေ ၃ နာရီခွဲခန့်က ငါးဖမ်းလှေတစ်စင်း မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ကျွန်းစုမြို့နယ် ပြင်စတုကျွန်း အနောက်ဘက် ရေမိုင် ၁၂ မိုင်ခန့်အကွာ ပင်လယ်ပြင်တွင် ဩဂုတ် ၁၃ ရက် ညနေ ၃ နာရီခွဲခန့်က သန်းထွန်းအောင်-၂၁ အမည်ရှိ ငါးဖမ်းလှေသည် ငါးဖမ်းနေစဉ် စက်ချွတ်ယွင်းသွားသဖြင့် စက်ပြင်ရန် ကိုသန်းစိုးနှင့် ကိုသက်နိုင်(ခ)ဂျာမန်တို့နှစ်ဦးသည် စက်ခန်းအတွင်း စက်ပြင်နေစဉ် စက်အခန်းအတွင်းမှ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ကိုသန်းစိုးတွင် ခန္ဓာကိုယ်မီးလောင်၍ ရေထဲသို့ ခုန်ချခဲ့ကြောင်းနှင့် ကိုသက်နိုင်(ခ)ဂျာမန်မှာ စက်ခန်းတွင်

ကျန်ခဲ့ပြီး လှေပေါ်တွင်ပါလာသူ ၁၃ ဦးတို့မှာ ရေထဲသို့ ခုန်ချခဲ့ရာ အနီးဝန်းကျင်မှ ငါးဖမ်းစက်လှေသမားများ ကယ်ဆယ်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

စက်ခန်းမီးလောင်ပြီး မိနစ် ၄၀ ခန့်အကြာ ပြင်စတု ရွှေတန်းရေတပ်စခန်းမှ စစ်ရေယာဉ်ရောက်ရှိလာပြီး မီးလောင်နေသည့်လှေအား ဝိုင်းဝန်းမီးငြိမ်းသတ်ပေးခဲ့ပြီး မီးလောင်ဒဏ်ရာရရှိသူ ကိုသန်းစိုးအား ပြင်စတုကျွန်း မှတစ်ဆင့် မြတ်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ ကူညီပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ သန်းထွန်းအောင်-၂၁ အမည်ရှိ ငါးဖမ်းလှေပေါ်တွင် ပုံနှင်းအပါအဝင် ရေလုပ်သား ၁၅ ဦးပါရှိပြီး ဩဂုတ် ၇ ရက်က မြတ်ဆိပ်ကမ်းမှ ငါးဖမ်းဆီးရန် ပင်လယ်ပြင်သို့ ထွက်ခွာသွားသည့် စက်လှေဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်ဦး(မြတ်)

လတ်တလော ပြင်းထန်အသက်ရှူလမ်းကြောင်းရောဂါဖြင့် ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသသူလူနာ ၆၂၉ ဦးအနက် H1N1 ပိုးတွေ့လူနာ ၂၃၅ ဦးရှိခဲ့ပြီး ယနေ့အထိ ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ ၂၃ ဦးရှိသွားပြီဖြစ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၄

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ Seasonal Influenza A(H1N1) pdm09 စောင့်ကြပ် ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ဩဂုတ် ၁၃ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီမှ ဩဂုတ် ၁၄ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီအထိ သံသယလူနာ ၁၂ ဦးအား ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခဲ့ရာ H1N1 ပိုးတွေ့လူနာ ငါးဦးတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း၊ ဇူလိုင် ၂၁ ရက်မှ ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီအထိ လတ်တလောပြင်းထန်အသက်ရှူလမ်းကြောင်းရောဂါဖြင့် ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသသူစုစုပေါင်းလူနာ ၆၂၉ ဦးအနက် H1N1 ပိုးတွေ့လူနာစုစုပေါင်း ၂၃၅ ဦးရှိခဲ့ပြီး တစ်နိုင်လုံး၌ ယနေ့အထိ ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ Seasonal Influenza A(H1N1)pdm09 ဖြင့် သေဆုံးသူစုစုပေါင်း ၂၃ ဦးရှိကြောင်း ယနေ့ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရှိရသည်။

ယင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် H1N1 ပိုးတွေ့ရှိသော်လည်း ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ၏ နောက်ဆက်တွဲဆိုးကျိုးကြောင့်

သေဆုံးခြင်းမဟုတ်ဘဲ အခြားရောဂါအခံများကြောင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူ စုစုပေါင်း ၁၈ ဦး ရှိကြောင်း။

ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီအထိ အထူးကုဆေးရုံကြီး (ဝေဘာဂီ)တွင် H1N1 ပိုးတွေ့ အတွင်းလူနာ ငါးဦး၊ အခြားတိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ဆေးရုံကြီးများတွင် H1N1 ပိုးတွေ့အတွင်းလူနာ ၆၈ ဦး၊ စုစုပေါင်း ၇၃ ဦး ဆက်လက်ဆေးဝါးကုသမှုခံယူလျက်ရှိပြီး အများစုမှာ သက်သာလျက်ရှိကြောင်း။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနသည် လတ်တလောပြင်းထန် အသက်ရှူလမ်းကြောင်းရောဂါဖြင့် ဆေးရုံတက်ရောက်နေသူများတွင် H1N1 ပိုးတွေ့လူနာများ သာမက ပိုးတွေ့လူနာများအား လတ်တလောပြင်းထန်အသက်ရှူလမ်းကြောင်း ရောဂါကုသရေးလမ်းညွှန်များ အတိုင်း ထိရောက်သောကုသမှုများရရှိရန် အထူးအလေးပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

(သတင်းစဉ်)

မောင်တောမြို့နယ်၌ မသင်္ကာသူသုံးဦး ဖမ်းမိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၄

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ်၌ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်စဉ် ယနေ့ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်စဉ် မသင်္ကာသူ သုံးဦး ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မောင်တောမြို့နယ် ဝင်ပိုင်ညာ ကျေးရွာနှင့် ဖူကာလီကျေးရွာများ

အတွင်း လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်စဉ် ယနေ့ နံနက် ၄ နာရီခန့်က ဖူကာလီ ကျေးရွာမှ မာမတ်ကာဆီရီနှင့် အူရရာ မာန်တို့အား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး စစ်ဆေးချက်အရ အူရရာမာန်သည် ဖူကာလီ ကျေးရွာမီးရှို့မှုဖြစ်စဉ်တွင် ပါဝင်ခဲ့သည်။ တရားခံပြေးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အလားတူ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ သည် ယမန်နေ့ ည ၁၁ နာရီခန့်က လိပ်ရအလယ်ရွာမှ အီစွပ်အား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ၎င်းထံမှ အနက်ရောင် မျက်နှာဖုံးစွပ်တစ်ခု၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နိုင်ငံသုံး ဆင်းကတ်ပါ လက်ကိုင်ဖုန်း နှစ်လုံးတို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ဘားအံမြို့နယ်တွင် ငွေကျပ်သိန်း ၃၆၀၀ တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၄

မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၂၅)တောင်ကြီးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဩဂုတ် ၁၃ ရက် နံနက် ၇ နာရီခွဲက တောင်ကြီးမြို့၊ ညောင်ဖြူစခန်းရပ်ကွက်နေ စိုင်းကျော်နေလင်း၏ နေအိမ်ကိုရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူ ၂၀ ဂရမ်ကိုလည်းကောင်း၊ တောင်ကြီးမြို့ ဘုရားဖြူရပ်ကွက်၊ နေနေမျိုးအောင်ထံမှ ဝယ်ယူသုံးစွဲကြောင်း ကွင်းဆက်ဖော်ထုတ်ချက်အရ မျိုးအောင်၏နေအိမ်ကိုရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူ ၇၀၀ ဂရမ်နှင့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၄၆၀၀ တို့ကိုလည်းကောင်း၊ အလားတူ ဩဂုတ် ၁၃ ရက် ည ၁၁ နာရီက တောင်ကြီးမြို့အဝင် (၄)မိုင်ပူးပေါင်း စစ်ဆေးရေးစခန်းတွင် ခွန်အောင်နိုင် မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်ကို ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၁၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ အလားတူ လားရှိုးမြို့မရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော

ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဩဂုတ် ၁၂ ရက် ညနေ ၆ နာရီက လားရှိုးမြို့နယ် နမ့်ပေါင်ကျေးရွာ လုံးကြီး၏နေအိမ်ကိုရှာဖွေရာ လုံးကြီးနှင့်အတူ ဇနီးမနန်းညွန့်တို့အား တွေ့ရှိပြီး မနန်းညွန့်ထံမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၄၀၀ နှင့် ဘိန်းဖြူ ၁ ဒသမ ၂ ဂရမ်၊ အိပ်ခန်းအတွင်းမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၈၀၀၊ ဘိန်းဖြူ ၁၀ ဂရမ်နှင့် ငွေကျပ် ၃၁၀၅၀၀ တို့ကိုလည်းကောင်း၊ ဘားအံခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ယင်းနေ့ ည ၇ နာရီက ဘားအံမြို့နယ် လှာကဒေါင်ကျေးရွာအုပ်စု မွေးမြူရေးဇုန်နေ စောကျော်ခေါင်၏ နေအိမ်ကိုရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၂၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပိတောက်သစ်လုံးများ တရားမဝင်သယ်ဆောင်လာမှု ရေပူစစ်ဆေးရေးစခန်းတွင် သိမ်းဆည်းရမိ

မန္တလေး ဩဂုတ် ၁၄

မန္တလေးမှ မူဆယ်သို့ သွားရောက်မည့် ၂၂ ဘီးတွဲယာဉ်ပေါ်တွင် ပိတောက်သစ်လုံးများ သယ်ဆောင်လာသည်ကို ရေပူစစ်ဆေးရေးစခန်း ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့များက ဩဂုတ် ၁၃ ရက်တွင် သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ ဩဂုတ် ၁၃ ရက်က မန္တလေးမှ မူဆယ်

သို့ သွားရောက်မည့် ယာဉ်များအား သတင်းအရ ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်စဉ် မိုင်တိုင်(၁၉၁/၇) လုံပန်ဖက်ရွာအနီး၌ ၂၂ ဘီး တွဲယာဉ် တစ်စီး မသင်္ကာဖွယ်ရပ်တန့်ထားသည်ကို တွေ့ရှိ၍ စစ်ဆေးခဲ့ရာ ယာဉ်ပေါ်တွင် စပါးခွဲ အိတ်များဖြင့်ဖုံးအုပ်ထားသည့် တရားဝင်

စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် ပိတောက်သစ်လုံး ၂၀ (၂ ဒသမ ၄၀၇၂ တန်)၊ ပိတောက်စားရွှေ ၇၁ လုံး (၇ ဒသမ ၃၀၃၀ တန်)နှင့် ပစ္စည်းသယ်ဆောင်လာသည့်ယာဉ် တစ်စီးအပါအဝင် စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၆၇ ဒသမ ၉၂၇ သန်းကို သိမ်းဆည်းခဲ့ကြောင်း အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ အဆိုပါ ဩဂုတ် ၁၃ ရက်က ရေပူအမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်းက တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများအား တားဆီးမှုခုနစ်ခု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၂၅ ဒသမ ၈၈၅ သန်းခန့်)၊ မရမ်းချောင်းအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှုသုံးခု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃ ဒသမ ၆၆၆ သန်းခန့်) စုစုပေါင်း တားဆီးမှု ၁၀ မှု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၂၉ ဒသမ ၅၅၁ သန်းခန့်)ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ (၀၀၀)



ဆင်သတ်ဖြတ်သူတစ်ဦးအား ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၄

သာပေါင်းမြို့နယ် အိမ်စိုးချောင်းလက်တက်၌ တောဆင်ရိုင်းတစ်ကောင်ကို သတ်ဖြတ်သူ တစ်ဦးအား သက်သေခံပစ္စည်းများနှင့်အတူ ယမန်နေ့က ဖမ်းဆီးရမိကြောင်း သိရသည်။ သာပေါင်းမြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာန သစ်တောလုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့ နယ်မြေခံရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ကျေးရွာပြည်သူစစ်များ ပူးပေါင်းပါဝင်သောအဖွဲ့သည် ယမန်နေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီခန့်က သာပေါင်းမြို့နယ် အိမ်စိုးချောင်းလက်တက်တွင် ဆင်သားရေနှင့်အမြီးကိုလှီးဖြတ်၍ ဆင်စွယ်ကို ထွင်းယူထားပြီး သေဆုံးနေသော ဆင်တစ်ကောင်ကိုတွေ့ရှိခဲ့သဖြင့် ဆင်သတ်တရားခံများအား ဖမ်းဆီးနိုင်ရေး ဆက်လက်ဖော်ထုတ်ရာ ညနေ ၅ နာရီခန့်က ဆင်အရေခွံများအား ကြပ်တိုက်နေသော အဖွဲ့နှင့်တွေ့ရှိပြီး ဖမ်းဆီးရန်ဆောင်ရွက်စဉ် အဆိုပါအဖွဲ့က တူမီးဖြင့် ပြန်လည်ပစ်ခတ်သဖြင့် သစ်တောလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့မှ သေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်ဖမ်းဆီးရာ ဆင်သတ်တရားခံချီတင်၏ ယာပေါင်အားထိမှန်၍ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ကျန်နှစ်ဦးမှာ တောထဲသို့ ထွက်ပြေးသွားကြောင်း သိရသည်။ ဆင်သတ်တရားခံနှင့်အတူ ဆင်စွယ်လေးချောင်း၊ ဆင်သားရေခုနစ်ခု၊ ကြပ်တင်ထားသည့် ဆင်အသားမြောင်းငါးခု၊ ဆင်အမြီးတစ်ချောင်း၊ တူမီးသေနတ်နှစ်လက်အပါအဝင် သက်သေခံပစ္စည်း ၁၇ မျိုး သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ဆင်သတ်တရားခံများအား ဆက်လက်ရှာဖွေဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

အားကစား

ကွင်းလယ်ခိုင်းကို တွန်းခွဲသည် စီရိုနယ်လ်ဒို ၁၂ ပွဲအထိ ပွဲပယ်ပြစ်ဒဏ် ကျခံရဖွယ်ရှိနေ

ဘာစီလိုနာအသင်းနှင့် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းတို့ စပိန်စူပါဖလားပထမအကျော့ ပွဲစဉ်အဖြစ် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာတွင် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်တိုက်စစ်မှူး စီရိုနယ်လ်ဒိုသည် ကွင်းလယ် ခိုင်းအား တွန်းခွဲခြင်းကြောင့် ပွဲစဉ် ၁၂ ပွဲအထိ ပွဲပယ်ပြစ်ဒဏ်ကျခံရဖွယ်ရှိနေကြောင်း သိရသည်။

ယင်းပွဲစဉ်တွင် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းသည် ပွဲကစားချိန် မိနစ် ၈၀ အတွင်း ဘာစီလို နာအသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး ပွဲကစားချိန် ၈၂ မိနစ်တွင် ကွင်းလယ်ခိုင်းအား တွန်းခွဲခြင်းကြောင့် တိုက်စစ်မှူး စီရိုနယ်လ်ဒိုသည် အနီကတ်ပြုထုတ်ပယ်ခံခဲ့ရသည်။

ထိုသို့ တစ်ယောက်လျော့အနေအထားဖြင့် ကစားခဲ့ရသော်လည်း ပွဲကစားချိန် မိနစ် ၉၀ တွင် သွင်းယူခဲ့သည့် အဆန်စီယို၏ သွင်းဂိုးထပ်မံရရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် ယင်းပွဲစဉ်တွင် ရီးယဲလ် မက်ဒရစ်အသင်းက ဘာစီလိုနာအသင်းကို အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အဆိုပါပွဲစဉ်တွင် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းအတွက် သွင်းဂိုးများကို ဘာစီလိုနာနောက်ခံ လူပီကေး၏ အမှားမှတစ်ဆင့်ရရှိခဲ့သည့်သွင်းဂိုး၊ တိုက်စစ်မှူး စီရိုနယ်လ်ဒို၏ သွင်းဂိုးနှင့် အဆန်စီယိုတို့က သွင်းဂိုး အသီးသီးသွင်းယူပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဘာစီလိုနာအသင်းအတွက် ချေပဂိုးတစ်ဂိုးကို တိုက်စစ်မှူးမက်ဆီက ပင်နယ်တီသွင်းဂိုးမှတစ်ဆင့် ရယူပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

တိုက်စစ်မှူး စီရိုနယ်လ်ဒိုသည် သတင်းများထွက်ပေါ်နေသည့်အတိုင်း ၁၂ ပွဲပယ်ပြစ်ဒဏ် ကျခံရမည်ဆိုပါက ဩဂုတ် ၁၆ ရက်တွင် ဘာစီလိုနာအသင်းနှင့် ကစားမည့် စပိန်စူပါဖလား ဒုတိယအကျော့ပွဲစဉ်အပါအဝင် ဩဂုတ် ၂၀ ရက်တွင် ဒီပိုတို၊ ဩဂုတ် ၂၇ ရက်တွင် ဗလန်စီယာ၊ စက်တင်ဘာ ၉ ရက်တွင် လီဗန်တေး၊ စက်တင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် ဆိုစီဒက်၊ စက်တင်ဘာ ၂၀ ရက်တွင် ဘတ်တစ်၊ စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင် အလာဗက်၊ အောက်တိုဘာ ၁ ရက်တွင် အက်စ်ပန်နို၊ အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်တွင် ဝီတာဖေး၊ အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက် တွင် အီဘား၊ အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်တွင် ဂျီနိုအာ၊ နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်တွင် လက်စ်ပဲမက်စ် စသည့်ပွဲစဉ်များကို လွှဲချော်မည်ဖြစ်သည်။



ချယ်လ်ဆီးအသင်းတွင် ကစားခွင့်မရ၍ ထွက်ခွာခွင့်ပြုရန် တောင်းဆိုခဲ့ခြင်းကို ခွင့်မပြုခဲ့ခြင်းအပေါ် ကော်စတာ မေးခွန်းထုတ်

ချယ်လ်ဆီးအသင်း၏ ယခုနှစ်ရာသီ အသုံးပြုမည့်ကစားသမားစာရင်းတွင် မပါဝင် ခဲ့သော်လည်း အသင်းမှထွက်ခွာခွင့်တောင်း ခြင်းကိုပင် ခွင့်မပြုခဲ့ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ တိုက်စစ်မှူးကော်စတာက မေးခွန်းထုတ်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ချယ်လ်ဆီးအသင်း၏ အားထားရသည့် တိုက်စစ်မှူးတစ်ဦးအဖြစ် သတ်မှတ်ခြင်းခံခဲ့ ရသည့် တိုက်စစ်မှူး ဒီယေဂိုကော်စတာသည် အသင်းဟောင်း အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ် အသင်းသို့ ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့တော့မည်ဖြစ် ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အသက်(၂၈)နှစ်အရွယ်ရှိ တိုက်စစ်မှူး ဒီယေဂိုကော်စတာသည် မေလအတွင်းက ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့် အက်စ်အေဖလားပိုလ်လုပွဲ တွင် ချယ်လ်ဆီးအသင်းနှင့်အတူ နောက်ဆုံး ပါဝင်ကစားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယခု ၂၀၁၇-၂၀၁၈

ဘောလုံးရာသီတွင် ချယ်လ်ဆီးအသင်း၏ ပွဲထွက်ကစားသမားစာရင်းတွင် ကော်စတာ အား ပါဝင်ကစားခွင့်ပြုတော့မည် မဟုတ် ကြောင်း အသင်းနည်းပြ ကွန်တီက ဇွန်လ အတွင်းက ကော်စတာထံ စာရေးသားပေးပို့ ခဲ့သည်။

ဘန်လေအသင်းကို ရွေးချယ်ခဲ့သည့် ပရီမီယာလိဂ်အဖွင့်ပွဲစဉ်အပြီးတွင် ချယ်လ်ဆီး အသင်းက အသင်း၏ လေ့ကျင့်ရေးအစီအစဉ် တွင် ပြန်လည်ပါဝင်လာရန် တောင်းဆိုထား ခဲ့ကြောင်း တိုက်စစ်မှူး ဒီယေဂိုကော်စတာက ပြောကြားခဲ့သည်။

သို့ရာတွင် တိုက်စစ်မှူးဒီယေဂိုကော် စတာကမူ ချယ်လ်ဆီးအသင်း၏ လေ့ကျင့်ရေး အစီအစဉ်တွင် ပြန်လည်ပါဝင်လာရန် ငြင်းဆို ထားခဲ့သည်။

တိုက်စစ်မှူး ဒီယေဂိုကော်စတာသည်

ချယ်လ်ဆီးအသင်းနှင့် ဘန်လေအသင်းတို့၏ ပွဲစဉ်တွင် ပါဝင်ကစားခွင့်မရရှိခဲ့သည့်အပြင် အသင်း၏ လေ့ကျင့်ရေးအစီအစဉ်များမှာပင် ပါဝင်လေ့ကျင့်ကစားခွင့် မရရှိခဲ့ပေ။

ထို့ကြောင့် တိုက်စစ်မှူး ဒီယေဂိုကော် စတာက မိမိအား အသင်းတွင် ဆက်မရှိလို ပါက အသင်းမှ ထွက်ခွာခွင့်ပြုသင့်ကြောင်း နှင့် အသင်းမှ မည်သည့်အကြောင်းပြချက် ကြောင့် ထွက်ခွာခွင့်မရကြောင်းတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ မေးခွန်းထုတ်ခဲ့သည်။

တိုက်စစ်မှူး ဒီယေဂိုကော်စတာသည် ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်းက စပိန်လာလီဂါကလပ် အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းမှ ပရီမီ ယာလိဂ်ကလပ် ချယ်လ်ဆီးအသင်းသို့ ပြောင်း ရွှေ့လာခဲ့သူဖြစ်ပြီး ချယ်လ်ဆီးအသင်းနှင့်အတူ ပရီမီယာလိဂ်ဖလားနှစ်ကြိမ်နှင့် လိဂ်ဖလား တစ်ကြိမ်တို့ကို ရယူဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့သူဖြစ်သည်။



ဧပြီလ - ရေးသားသည်

ရာသီအဖွင့်မှာ အနိုင်ရလဒ်ဆောင်ကြဉ်းနိုင်ခဲ့သည့် မန်ယူ အမှတ်ပေးဇယားထိပ်တွင် ဦးဆောင်ခွင့်ရရှိ

မန်ယူအသင်းသည် ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်(၁)အဖြစ် ဝက်စ်ဟမ်း အသင်းကို အိမ်ကွင်း အိုးထရက်ဖွဲ့ဒ်တွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ လေးဂိုး ပြတ်ဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် အမှတ်ပေးဇယားထိပ်တွင် ဦးဆောင် ခွင့်ရရှိခဲ့သည်။

မန်ယူအသင်းနှင့် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းတို့၏ ပွဲစဉ်တွင် မန်ယူ အသင်းသည် ယခုနှစ်တွင် ခေါ်ယူထားခဲ့သည့် တိုက်စစ်မှူး လူကာကူ နှင့် မာတစ်တို့ကို ပွဲထွက်ကစားသမားအခင်းအကျင်းတွင် ထည့်သွင်း အသုံးပြုခဲ့ပြီး ဧည့်သည်အဖြစ် လာရောက်ကစားခဲ့သည့် ဝက်စ်ဟမ်း အသင်းကို အချိန်ပြည့်ဖိအားပေးကစားနိုင်ခဲ့သည်။

ယင်းပွဲစဉ်တွင် မန်ယူအသင်းသည် တိုက်စစ်မှူး လူကာကူ၏ ပွဲကစားချိန် ၃၃ မိနစ်တွင် သွင်းယူခဲ့သည့် သွင်းဂိုးဖြင့် ဦးဆောင်ဂိုး စတင်ရရှိခဲ့ပြီး ပွဲကစားချိန် ၅၂ မိနစ်တွင် လူကာကူက နောက်ထပ် တစ်ဂိုး၊ ၈၇ မိနစ်တွင် လူစားဝင်ကစားသမား မာရှယ်က တစ်ဂိုးနှင့် မိနစ် ၉၀ တွင် ပေါ့ဘာက တစ်ဂိုး အသီးသီး ဂိုးသွင်းနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် မန်ယူအသင်းက လေးဂိုးပြတ်ဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရာသီအဖွင့် ပွဲထွက်ကစားသမားစာရင်းနှင့် ကစားသမားများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်ကောင်းမွန်မှုသည် ယခုနှစ်မန်ယူအသင်းအတွက် ရလဒ်ကောင်းတစ်ခုပင်ဆိုင်နိုင်မည့်အနေအထားတစ်ရပ်ကို စတင်ပြ သခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး နည်းပြမော်ရင်ဟိုကလည်း ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီတွင်

ပြိုင်ပွဲလေးရပ်ဖြစ်သည့် ချန်ပီယံလိဂ်၊ ပရီမီယာလိဂ်၊ အက်စ်အေ၊ လိဂ် ဖလား ပြိုင်ပွဲများကို ကစားရမည်ဖြစ်သောကြောင့် ကစားသမားအစုံ အသုံးပြုရန်လည်း စီစဉ်ထားသည်ဟုလည်း ဆိုသည်။

မန်ယူအသင်းသည် ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီတွင် အဲဗာတန်တိုက် စစ်မှူး လူကာကူ၊ ချယ်လ်ဆီးကွင်းလယ်ကစားသမား မာတစ်၊ ဘင်ဖီ ကာနောက်တန်းကစားသမား လင်ဒီလော့ဖ်တို့ကို ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင် သန်း ၁၅၀ နီးပါးအထိအသုံးပြုခဲ့ခြင်းသည် နည်းပြမော်ရင်ဟို ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်မှန်ကန်ခဲ့သည်ဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် နည်းပြမော်ရင်ဟိုနှင့် မန်ယူအသင်းအပါအဝင် မန်ယူ ပရိသတ်များလိုလားတောင့်တနေသည့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်ကတည်းက ဝေး ကွာခဲ့သည့် ပရီမီယာလိဂ်ဆုဖလားကိုလည်း ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီ တွင် ပြန်လည်ရယူနိုင်မည်ဆိုသည့် သတင်းများလည်း ထွက်ပေါ်လာ ခဲ့သည်။

တိုက်စစ်မှူးလူကာကူသည် ရာသီအဖွင့်ပွဲစဉ်တွင် ဂိုးသွင်းနိုင်ခဲ့ ခြင်းကြောင့် မတူညီသည့် အသင်းသုံးသင်းတွင် ဂိုးသွင်းယူနိုင်သည့် စံချိန်တစ်ရပ်ရရှိခဲ့ပြီး ယခင်က ဝက်စ်ဘရစ်အသင်းနှင့် အဲဗာတန် အသင်းတို့တွင် ကစားခဲ့စဉ်က ရာသီအဖွင့်ဂိုးများသွင်းယူနိုင်ခဲ့ကာ ယခုမန်ယူအသင်းနှင့်လည်း ရာသီအဖွင့်ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ် သည်။



အာဆီယံဆောင်းပါး

၁၉၆၇ ခုနှစ်တွင် စတင်ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခဲ့သည့် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများအသင်း(အာဆီယံ) (Association of Southeast Asian Nations - ASEAN) သည် ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် နှစ်ပေါင်း (၅၀) ပြည့်မြောက်ခဲ့သည့်အတွက် အာဆီယံအဖွဲ့ကြီး၏ ရွှေရတနာအခမ်းအနားကို ကျင်းပနိုင်တော့မည်ဖြစ်ပါသည်။ ယခုနှစ်အတွက် အာဆီယံအလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌသည် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံဖြစ်သည့်အတွက် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံကဦးဆောင်ပြီး အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများကို ကျင်းပသွားရန်ရှိပါသည်။ အဆိုပါအာဆီယံအဖွဲ့ကြီး၏အကြောင်းကို စာရေးဆရာ တက္ကသိုလ်ဟန်စိုးဦးက အာဆီယံ နှစ်(၅၀)ခရီးအမည်ဖြင့် ရေးသားထားသည်များကို ကြေးမုံစာဖတ်ပရိသတ်များအတွက် အခန်းဆက်ဆောင်းပါးများအဖြစ် ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။ (စာတည်း)



တက္ကသိုလ် ဟန်စိုးဦး

အာဆီယံ နှစ် (၅၀) ခရီး



ယခင်အပတ်မှအဆက် အာဆီယံ-တရုတ်

၁၉၉၁ ခုနှစ်မှစတင်ပြီး တရုတ်နိုင်ငံဟာ ကွာလာလမ်ပူ မြို့မှာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ (၂၄) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံဝန်ကြီးများ အဆင့် အစည်းအဝေးမှာ အာဆီယံနှင့် ဆွေးနွေးဖက်နိုင် အဖြစ် စတင်ပါဝင်လာခဲ့ပြီး ၁၉၉၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လမှာ အာဆီယံအဖွဲ့ကြီးရဲ့ ဆွေးနွေးဖက်နိုင် အပြည့်အဝဖြစ် လာခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၀၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလမှာ အင်ဒို နီးရှားနိုင်ငံ ဘာလီမြို့မှာ ကျင်းပပြုလုပ်တဲ့ (၇) ကြိမ် မြောက် အာဆီယံ-တရုတ်ထိပ်သီးအစည်းအဝေးမှာ အာဆီယံအဖွဲ့ ကြီးနဲ့ တရုတ်နိုင်ငံက ခေါင်းဆောင်များဟာ ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး မဟာဗျူဟာမြောက် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးဆိုရာ ပူးတွဲကြေညာချက်ကို ထုတ် ပြန်ခဲ့ပါတယ်။ ပူးတွဲကြေညာချက်ကို အကောင်အထည် ဖော်နိုင်ဖို့ လုပ်ငန်းအစီအစဉ်တွေကိုလည်း ၂၀၀၀ ပြည့် နှစ်နဲ့ ၂၀၁၅ ခုနှစ်တို့မှာ အသီးသီးအတည်ပြုနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၁၆-၂၀၂၀ ကာလအတွက် တတိယအကြိမ် လုပ်ငန်း အစီအစဉ်ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလမှာ ကျင်းပပြုလုပ်တဲ့ အာဆီယံ-တရုတ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး မှာ အတည်ပြုနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

အာဆီယံအဖွဲ့ကြီးနဲ့ တရုတ်နိုင်ငံအကြား တောင်တရုတ် ပင်လယ်အတွင်း သက်ဆိုင်တဲ့နိုင်ငံများ လိုက်နာရမယ့် ကျင့်ဝတ်ဆိုင်ရာ ကြေညာချက် (Declaration on the Conducts of Parties in the South China Sea-DOC) ကိုလည်း ၂၀၀၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလအတွင်းက ကမ္ဘော ဇီးယားနိုင်ငံ ဖန့်မိုးပင်မြို့မှာ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြပါတယ်။ DOC ကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ဖို့ လမ်းညွှန်ချက်တွေ (Guidelines) ကိုလည်း အာဆီယံအဖွဲ့ကြီးနဲ့ တရုတ်နိုင်ငံ အကြား ၂၀၀၁ ခုနှစ် ဇူလိုင်လအတွင်း ဘာလီမြို့မှာ အတည်ပြုနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အာဆီယံ-တရုတ်မိတ်ဖက် ဆက်ဆံမှု (၂၅) နှစ်ပြည့်မြောက်တဲ့ အထိမ်းအမှတ်ထိပ်သီး အစည်းအဝေးမှာ DOC ကို အပြည့်အဝနဲ့ ထိထိ ရောက်ရောက် အကောင်အထည်ဖော်သွားဖို့နဲ့ တောင် တရုတ်ပင်လယ်အတွင်း လိုက်နာရမယ့်ကျင့်ထုံး (Code of Conducts in the South China Sea-COC) တွေကို တူညီဆန္ဒနဲ့ ဆောလျင်စွာ အတည်ပြုသွားနိုင်ဖို့လည်း နှစ်ဖက်ခေါင်းဆောင်တွေအကြား လက်တွဲဆောင်ရွက် သွားကြဖို့ ဖော်ပြခဲ့ကြပါတယ်။ အခုဆိုရင် အာဆီယံနဲ့ တရုတ်နိုင်ငံအကြား COC ရဲ့ အခြေခံမူဘောင် (Framework of COC in the South China Sea) တွေကို ညှိနှိုင်းသဘောတူညီမှု ရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်တဲ့အတွက် တိုးတက်မှုတွေ ရရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။



19-လူငါ့ကတိကုပူဖွဲ့ပွဲမီးဖိုဖွဲ့ပွဲပွဲပွဲပွဲပွဲပွဲ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဖြစ်ပွားမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ

အာဆီယံနဲ့ တရုတ်နိုင်ငံတို့ဟာ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး၊ သတင်းအချက်အလက်နဲ့ ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာ၊ လူသားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ မဲခေါင်မြစ်ဝှမ်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု၊ စွမ်းအင်၊ သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ ကမ္ဘာလှည့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းနဲ့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး၊ စတဲ့ ဦးစားပေးကဏ္ဍကြီး ၁၁-ရပ်မှာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြပါတယ်။ အာဆီယံ-တရုတ်မိတ်ဖက်ဆက်ဆံမှု (၂၅) နှစ်ပြည့်မြောက်တဲ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ထိပ်သီး အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလအတွင်း လာအိုနိုင်ငံ ဗီယင်ကျန်းမြို့မှာ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ တရုတ်နိုင်ငံဟာ အာဆီယံအဖွဲ့ကြီးရဲ့ ချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးစာချုပ် (TAC) ကို ၂၀၀၃ ခုနှစ် မှာ ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပါတယ်။ တရုတ်နိုင်ငံဟာ TAC စာချုပ်ကို ပထမဆုံး ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့တဲ့ အာဆီယံအသင်းကြီးရဲ့ မိတ်ဖက်နိုင်ငံလည်းဖြစ်ပါတယ်။ တောင်တရုတ်ပင်လယ်အတွင်းမှာ ငြိမ်းချမ်းမှု၊ ခင်မင် ရင်းနှီးမှုနဲ့ သဟဇာတမျှတမှုကို မြှင့်တင်နိုင်ဖို့အတွက်

တရုတ်နိုင်ငံနဲ့ အာဆီယံနိုင်ငံများအကြား ကုန်သွယ်မှု ဟာ ပုံမှန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လျက်ရှိပါတယ်။ နှစ်ဘက် ကုန်သွယ်မှုတန်ဖိုးဟာ ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှာ ၃၄၆ ဒသမ ၄ ဘီလီယံဒေါ်လာရှိတဲ့အတွက် တရုတ်နိုင်ငံဟာ အာဆီယံ အဖွဲ့ကြီးရဲ့ အကြီးဆုံးကုန်သွယ်ဘက်နိုင်ငံဖြစ်ပါတယ်။ အလားတူ တရုတ်နိုင်ငံရဲ့ အာဆီယံဒေသတွင်း ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုဟာ ဒေါ်လာ ၈ ဒသမ ၂ ဘီလီယံ ရှိတာကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံဟာ အာဆီယံအတွင်းမှာ စတုတ္ထမြောက် အကြီးဆုံးရင်းနှီးမြှုပ်နှံတဲ့နိုင်ငံ ဖြစ်ပါတယ်။ အာဆီယံနဲ့ တရုတ်နိုင်ငံအကြား ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်နိုင်ဖို့ နှစ်ဘက်က ထွက်ကုန်ပစ္စည်းတွေကို ခင်းကျင်းပြသတဲ့ အာဆီယံ- တရုတ်ကုန်စည်ပြပွဲ (ASEAN-China Expo) ကို တရုတ်နိုင်ငံ ကွမ်းရိုးကျွန်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ နန်နင်းမြို့မှာ နှစ်စဉ်ကျင်းပပြုလုပ်လျက်ရှိပါတယ်။ အာဆီယံ-တရုတ် စီးပွားရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ထိပ်သီး အစည်းအဝေး (ASEAN-China Business and

Investment Summit-CABIS) ကိုလည်း ကုန်စည် ပြပွဲနဲ့အတူ နှစ်စဉ် ပူးတွဲကျင်းပလျက်ရှိပါတယ်။

အာဆီယံ-ကုလသမဂ္ဂ

ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးဟာ အာဆီယံအဖွဲ့ကြီးနဲ့ ထိတွေ့ ဆက်ဆံမှုတွေကို ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအစီအစဉ် (United Nations Development Programme- UNDP) ကနေတစ်ဆင့် ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ်ကာလတွေကတည်း က စတင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ အာဆီယံနဲ့ ကုလသမဂ္ဂအကြား ပထမဆုံး ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့မှာ စတင် ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၀၇ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလအတွင်း အာဆီယံနဲ့ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးအကြား နယူးယောက်မြို့ မှာ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့တဲ့ အာဆီယံ-ကုလသမဂ္ဂ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်းရာ နားလည်မှုစာချုပ်ကဲ့သို့ အရ အာဆီယံနဲ့ ကုလသမဂ္ဂအကြား မိတ်ဖက်ဆက်ဆံမှုကို စတင်ခဲ့ပါတယ်။

(ASEAN Commission on the Promotion and Protection of the Rights of Women and Children- ACWC) နဲ့ အာဆီယံ အမျိုးသမီးရေးရာကော်မတီ (ASEAN Committee of Women-ACW) တို့အကြား စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေး၊ သတင်းအချက်အလက်ဖလှယ်ရေး ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေ ပြုလုပ်လျက်ရှိပါတယ်။

ဒေသတွင်းနဲ့ နိုင်ငံတကာ ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ လုံခြုံရေးထိန်းသိမ်းမြှင့်တင် ရေးဟာ အာဆီယံနဲ့ ကုလသမဂ္ဂအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေးမှာ အဓိကကျတဲ့ ကဏ္ဍရပ်တစ်ခုဖြစ် . . .

ဒေသတွင်းနဲ့ နိုင်ငံတကာ ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့လုံခြုံရေး ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်ရေးဟာ အာဆီယံနဲ့ ကုလသမဂ္ဂအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးမှာ အဓိကကျတဲ့ ကဏ္ဍရပ်တစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းမှုထိန်းသိမ်းရေးကိစ္စရပ်များ၊ ပဋိပက္ခအလွန်ကာလ ငြိမ်းချမ်းရေး ပြန်လည်တည် ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများမှာလည်း နှစ်ဖက်ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်လျက်ရှိနေပါတယ်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင်လအထိ ကုလသမဂ္ဂရဲ့ ငြိမ်းချမ်းမှု ထိန်းသိမ်းရေးမစ်ရှင်တွေမှာ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံတွေက တပ်မတော်သားနဲ့ ရဲတပ်ဖွဲ့ ဝင် စုစုပေါင်း ၅၅၀၀ ဟာ ပါဝင်အထောက်အကူပြုခဲ့ ကြပါတယ်။ အလားတူ လူ့အခွင့်အရေးမြှင့်တင်ရေးကိစ္စ ဟာလည်း အာဆီယံနဲ့ ကုလသမဂ္ဂအကြား ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နေတဲ့ ဦးစားပေးကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။

အာဆီယံနဲ့ ကုလသမဂ္ဂအကြား စီးပွားရေးနဲ့ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကဏ္ဍ၊ စားနပ်ရိက္ခာနဲ့ စွမ်းအင်လုံခြုံရေး ကဏ္ဍ၊ ကုလသမဂ္ဂထောက်ခံမှုနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးရည်မှန်း ချက်များရရှိရေးကဏ္ဍ၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုနဲ့ လူမှု ဖူလုံရေးအပါအဝင် လူသားဘဝမြှင့်တင်ရေးကဏ္ဍ၊ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံ ခန့်ခွဲရေးကဏ္ဍ၊ ယဉ်ကျေးမှုနဲ့ ပညာရေးကဏ္ဍတွေမှာလည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေ ပြုလုပ်လျက်ရှိပါတယ်။ ကုလ သမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံကာလအတွင်း နယူးယောက် မြို့မှာ အာဆီယံနိုင်ငံများမှ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးများနဲ့ ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်တို့အကြား ပုံမှန်တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးမှုတွေကိုလည်း ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်ကစပြီး ကျင်းပ လျက်ရှိပါတယ်။ **ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။**



(8)လူငါ့ကတိကုပူဖွဲ့ပွဲမီးဖိုဖွဲ့ပွဲပွဲပွဲပွဲပွဲ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဖြစ်ပွားမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ

မန္တလေးရပ်ဝန်းသတင်းများ

မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးအတွေ့အကြုံရှင်းလင်း

မကွေး ဩဂုတ် ၁၄

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးပြည်နယ်တရားရေးဦးစီးမှူးများ၏ (၁၃)ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေး အတွေ့အကြုံများ ရှင်းလင်းသည့် အခမ်းအနားကို ဩဂုတ် ၁၂ ရက် နံနက် ၈ နာရီက မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးစိန်ထွန်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။

အဆိုပါ အတွေ့အကြုံများရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲသို့ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးများ၊ တိုင်း

ဒေသကြီး တရားရေးဦးစီးမှူးနှင့်တရားရေးအရာရှိများ၊ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ခရိုင်တရားရုံးများ၊ မြို့နယ်တရားရုံးများမှ တရားသူကြီးများ စုစုပေါင်း ၆၇ ဦး တက်ရောက်ပြီး မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်က (၁၃) ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးမှ ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ်နှင့်ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးများ၏ မှာကြားချက်များကိုလည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးဦးမြင့်သိန်းနှင့်ဒေါ်နုယဉ်တို့က တရားစီရင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကိုလည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးတရားရေးဦးစီးမှူး ဦးအယ်လ်တီန်းဘောမ်က ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်၏ မှာကြားချက်များကိုလည်းကောင်း ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သန်းနိုင်ဦး(ခေ)



နှစ်(၁၀၀)ပြည့်ပန်း ၁၀ မျိုး အနုပညာပြပွဲသို့ မြို့နယ်ပန်းပညာရှင်များပူးပေါင်းပြသနိုင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံပန်းချီပန်းပုအစည်းအရုံး(ဗဟို)က မြို့နယ်များအကောင်စည်းရုံး

မုံရွာ ဩဂုတ် ၁၄

ပုဂံတွင်ပြုလုပ်မည့် နှစ် (၁၀၀) ပြည့် ပန်း ၁၀ မျိုး အနုပညာပြပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းမှပန်း ၁၀ မျိုး အနုပညာရှင်အစုအလင်ခင်းကျင်းပြသနိုင်ရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံပန်းချီပန်းပုအစည်းအရုံး(ဗဟို)အဖွဲ့သည် ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းထားသော မုံရွာမြို့နယ် ပန်းချီပန်းပုအစည်းအရုံးဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံခြင်းကို ဩဂုတ် ၁၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက မုံရွာမြို့သလ္လာရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲတွင်နှစ် (၁၀၀) ပြည့် ပန်း ၁၀ မျိုး အနုပညာပြပွဲကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ငါးရက်တိုင် ပုဂံယဉ်ကျေးမှုပြတိုက်၌ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းမှ ပန်းချီပန်းပုအပါအဝင် ပန်း ၁၀ မျိုးအတတ်ပညာရှင်များသည် အာဆီယံ ၁၀ နိုင်ငံနှင့် ပြည်ပအနုပညာရှင်များဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ မုံရွာ၊ ကလေးနှင့်အထက်မြန်မာပြည် ပန်းပညာရှင်များ ပူးပေါင်းပါဝင်ကြရန်၊ တွန်းအားပေးစည်းရုံးရန် လာရောက်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံပန်းချီပန်းပုအစည်းအရုံး(ဗဟို)နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးမှူး ပန်းချီမိုးကျော်သန့်ထံမှသိရသည်။

စတင်ခဲ့တာပါ။ ဒီဘက်ခေတ်မှာတော့ မြန်မာနိုင်ငံပန်းချီပန်းပုအစည်းအရုံး(ဗဟို)ဟာ ၂၀၁၈ ခုနှစ်ဆိုရင် နှစ် ၁၀၀ပြည့်ပြီ။ နှစ် (၁၀၀) ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အနေနဲ့ မြန်မာ့ခေတ်ဆန်း ပန်းချီရာပြည့်အထိမ်းအမှတ် ပန်း ၁၀ မျိုး အနုပညာပွဲတော်ကို ပုဂံမှာ ငါးရက်လုပ်ပါမယ်။ နောက်တစ်ခုက အနုပညာအထူးထုတ်မဂ္ဂဇင်းကိုလည်း ဒီဇင်ဘာလထုတ်အဖြစ် ထုတ်ဝေဖို့စီစဉ်နေပါတယ်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ တတိယပတ်လောက်မှာ ပုဂံယဉ်ကျေးမှုပြတိုက်မှာလုပ်မှာပါ။ နှစ် (၁၀၀) ပြည့် ဂုဏ်ပြုအကြို လှုပ်ရှားမှုအနေ နဲ့ဟောပြောပွဲတွေ ပြပွဲတွေ လုပ်နေပါတယ်”ဟု ပန်းချီ မိုးကျော်သန့်က ပြောကြားသည်။

မြန်မာ့ပန်းချီပန်းပုဖွံ့ဖြိုးရေး နိုင်ငံတော်ကချမှတ်ထားသည့်ယဉ်ကျေးမှု မူဝါဒများကိုနိုင်ငံတကာသို့ ထိုးဖောက်နိုင်ရန်ဟူသောရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံပန်းချီပန်းပုအစည်းအရုံး(ဗဟို)က မြို့နယ်ပန်းချီပန်းပုအဖွဲ့ဝင်များ စည်းရုံးရေးခရီးစဉ်ထွက်ခွာလျက်ရှိရာ မုံရွာမြို့နယ်နှင့် ကလေးမြို့နယ်တို့တွင် ပန်းချီ ပန်းပုအစည်းအရုံးအဖွဲ့ဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံပွဲကို ဩဂုတ် ၁၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက မုံရွာမြို့ သလ္လာရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ ပြုလုပ်သည်။

“၁၉၁၈ခုနှစ်က ဘားမားအက်ကလပ်က ပန်းချီပန်းပုဆရာကြီးများနဲ့ စတင်ခဲ့တဲ့ ပန်းချီ ပန်းပုလှုပ်ရှားမှုကြီးကနေ

မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)



စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေးကို အထောက်အကူဖြစ်စေမည့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဈေးငွေ (Two Step Loan) အစီအစဉ်အကြောင်း ရှင်းလင်း

မုံရွာ ဩဂုတ် ၁၄

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ(၂)၌ JICA ချေးငွေအထောက်အပံ့ဖြင့် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဈေးငွေ (Two Step Loan) အစီအစဉ်အား ရှင်းလင်းခြင်းအခမ်းအနားကို ဩဂုတ် ၁၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စိုက်ပျိုးရေးနှင့်ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဈေးငွေ (Two Step Loan) အစီအစဉ်ကို စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်သော ကျေးလက်ဒေသနေထောင်သူများ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံစေရေးနှင့် ပို့ကုန်မြှင့်တင်နိုင်ရေးတို့အတွက် လယ်ယာကဏ္ဍ၊ မွေးမြူရေးကဏ္ဍနှင့် စက်မှုကဏ္ဍများဘက်ညီစွာ တိုးတက်လာစေရန်နှင့် လယ်ယာစက်မှုကဏ္ဍချိန်ခွင် လျှော့ချသည့် စီးပွားရေးပုံစံဖော်ထုတ်ရန်၊ တောင်သူများသို့ ကာလရှည်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ ချေးငွေများ အလွယ်တကူ ရရှိစေရန်၊ လယ်ယာကဏ္ဍနှင့်လယ်ယာကဏ္ဍကို အခြေခံသော စီးပွားရေးကဏ္ဍ၏ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု စွမ်းအားများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်၊ ကျေးလက်ဒေသနှင့် မြို့ပြဒေသဟန်ချက်ညီညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှုကို အထောက်အကူပြုစေရန် အတွက် တောင်သူများသို့ ထုတ်ချေးပေးရန်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



လာသော ငှာနှုန်းဆိုင်ရာများမှ မေးမြန်းချက်များကို မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးက ပြန်လည်ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှထုတ်ချေးပေးမည့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့်ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဈေးငွေ (Two Step Loan) သည် စိုက်ကေ တစ်ကေမှ စတင်၅၀ အထိ လုပ်ကိုင်သောတောင်သူများ၊ တစ်ဦးချင်းအနေဖြင့် လည်းကောင်း၊ သုံးဦးမှ ၁၀ ဦးအထိ ပါဝင်သော အစုအဖွဲ့ပုံစံဖြင့်လည်းကောင်း ထုတ်ချေးပေးမည်ဖြစ်ပြီး တစ်ဦးချင်းအတွက် ငွေကျပ်သန်း ၅၀၊ အစုအဖွဲ့အတွက် အများဆုံး ကျပ်သန်း ၅၀၀ အထိ

ထုတ်ချေးပေးမည့် အစီအစဉ်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် စီမံကိန်းကာလကို ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်အထိ သတ်မှတ်ထားကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားသို့ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး၊ မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဦးမင်းသူနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့်ငှာနှုန်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းဦး(စေလျာတိုင်း)

ပုလဲမြို့၌ ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကျင်းပ လက်ဆေးခြင်းလက်တွေ့သရုပ်ပြ

ပုလဲ ဩဂုတ် ၁၄

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်ခရိုင် ပုလဲမြို့၊ ပုလဲရတနာခန်းမ၌ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ Seasonal Influenza A(H1N1) ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဩဂုတ် ၁၂ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရှေးဦးစွာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရှမ်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးဒေါ်မွှေးမွှေးခင်က အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး တိုင်းဒေသကြီးကုသရေးဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးဒေါက်တာအေးငြိမ်းက အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ ကျင်းပရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ပုလဲမြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာကျော်မိုးနိုင်က ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ A(H1N1) ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအကြောင်း သိကောင်းစရာများကိုဟောပြောခဲ့ပြီး ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများက လက်ဆေးခြင်းကို သရုပ်ပြသခဲ့သည်။

ထို့နောက် ပုလဲ-ဂန့်ဂေါ-ပခုက္ကူ ကားလမ်းဆုံ၌တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးဝင်းမြင့်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဦးလှိုင်၊ မြို့ကြီးကျော်သန့်နိုင်၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး ဦးကမ်ဇာမုံရှမ်းတိုင်းရင်းသားရေးရာ ဝန်ကြီးဒေါ်မွှေးမွှေးခင်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ဝင်များ၊ မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့်လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များက ဖြတ်သန်းသွားလာလျက်ရှိသည့် မော်တော်ယာဉ်များ၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်များ၊ ခရီးသွားပြည်သူများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို Surgical Face Masks များနှင့် ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ A (H1N1) အကြောင်းအသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(မြန်/ဆက်)

အနုပညာ၊ နည်းပညာ

အော်ဂီဂျင်နယ် ဂန်းစတား ၃ မှာ အဆိုတော်အဖြစ် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားတဲ့ သက်ဆုဒီက



အော်ဂီဂျင်နယ်ဂန်းစတား(၃)မှာ အဆိုတော်အဖြစ်ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားတဲ့ တေးသံရှင် သက်ဆုဒီက ဒီဇာတ်ကားနဲ့ပတ်သက်ပြီး သူ့ရဲ့ အမှတ်တရ ရင်ခုန်သံတွေကို အခုလိုပြောပါတယ်။ ဒီကားမှာ သက်ဆုဒီက အဆိုတော်အဖြစ်ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားတာကို အခုပြောပါမယ်။

arEဇုDphnfnf

တစ်ကိုယ်တော်စီးရီးမှာ အသည်းကွဲသီချင်းတွေ ပိုများမယ်ဆိုတဲ့ နန်းမြတ်ဖြိုးသင်း



ဒီဒီယိုနဲ့ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကြီးတွေ ဆက်တိုက်ဆိုသလို ရိုက်ကူးနေရတဲ့ သရုပ်ဆောင် နန်းမြတ်ဖြိုးသင်းက ဝိတလူပွားမှုအနေနဲ့လည်း တစ်ကိုယ်တော်စီးရီးအတွက် ပြင်ဆင် နေတယ်လို့ သိရတယ်။ ဒီစီးရီးနဲ့ပတ်သက်ပြီး နန်းမြတ်ဖြိုးသင်းက အခုလိုပြောပြ ခဲ့ပါတယ်။ “ဝိတဘက်ကိုလည်း နန်းမြတ်အချိန်ပေးပြီး သေချာလုပ်သွားမှာပါ။

ထူးခြားသည့် ပုံစံတစ်မျိုးဖြင့် အသစ်ထွက်ရှိလာသည့် Oppo ၏ R11 Barcelona Edition. ကင်မရာပိုင်းတွင် အခြားစမတ်ဖုန်းများနှင့်မတူဘဲ ထူးခြားကောင်းမွန်သော Oppo သည် ၎င်း၏စမတ်ဖုန်းသစ် တစ်မျိုးကို ဇူလိုင်လက ဈေးကွက်အတွင်းပို့ဆောင်ပေးခဲ့ပြီးနောက် ယခုတစ်ဖန် အဆိုပါစမတ်ဖုန်းသစ်အား ထူးခြားသည့်ပုံစံတစ်မျိုးဖြင့် ထပ်မံမိတ်ဆက်လိုက်ပြီဖြစ်သည်။

မြန်မာ့ရုပ်သေးပညာကို ဆက်သံထားသည့် မန္တလေးမြို့မှ ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာမျိုးဆက်သစ်များ မန္တလေး ဩဂုတ် ၁၄ နိုင်ငံတကာတွင် မြန်မာအနုပညာစစ်စစ်ကို ချပြမည်ဆိုပါက မြန်မာ့ဆင်းပိုင်း နှင့် မြန်မာ့ရုပ်သေးပညာထိပ်ဆုံးမှပါဝင်နေပြီး စိတ်ဝင်စားမှုအများဆုံး ဖြစ်နေသည်။

ကနီမြို့နယ်တွင်းမတောင်ဒေသတွင် GPSလက်တွေ့ကိုင်တွယ်အသုံးချမှုကွင်းဆင်းဆောင်ရွက် ကနီ ဩဂုတ် ၁၄ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး သစ်တောဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးတွင် ဖွင့်လှစ်သည့် ကြားပေးလျက်ရှိသော GPS ကိုင်တွယ်အသုံးချခြင်း လက်တွေ့ဆောင်ရွက် မှုကို ကနီမြို့နယ် ကိုင်းရပ်ကြီးမြိုင် ကာကွယ်တော အနီး တွင်းမတောင်ဒေသတွင် ဩဂုတ် ၁၂ ရက်က ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

တစ်ပင်ကြီးဖြင့်ကိုင်သမျှ ဇော်ကနင့်ဘီလူးကကို ကိုင်သည့်ဟုဆိုသည်။ ဇော်ကိုပိုင်နိုင်ခြင်းမှအခြေခံ၍ ၀၀ ၁၂ ကြီးကို ကိုင်အောင်လေ့ကျင့်ကြရသည်။ ထိုနောက်တွင် နက်နဲလှသည့်မင်းသားကြီးမင်းသမီးကြီးနှစ်ပင်ကြီး သုံးပင်ကြီး တို့ဖြင့် အရုပ်တို့က အသက်သွင်းကြရသည်။

ပြည်တွင်းရေးရာ

တစ်ဝမ်းတစ်ခါးအတွက် နေစရာနှင့် ငွေအသပြာကို ဖွေရှာကြရသူများ

နေသန့်

လူတိုင်း လူတိုင်းတွင် ဘဝနေထိုင်မှုအတွက် မျှော်လင့်ချက် ရည်မှန်းချက်တစ်ခုမဟုတ်တစ်ခုရှိကြသည်။ အနည်းဆုံးအားဖြင့် တည်ငြိမ်သောနေထိုင်ရာနှင့် အသက်မွေးမှုအတွက် လုံလောက်သော အလုပ်အကိုင်ကိုတော့ မျှော်မှန်းကြပေမည်။

မြို့ပြ၏ကျပ်တည်းကျဉ်းမြောင်းသော လူနေမှုဘဝမှ လွင့်စဉ်ထွက်လာသူများနှင့် အလားအလာရှိသော မြေမှန်သမျှ လက်ဦးမှုရယူ ပိုင်ဆိုင်မှုပြုသူ စီးပွားရေးသမားများ ကျေးလက်ဒေသအထိ ပျံ့နှံ့ရောက်ရှိလာသောအခါ ကျေးလက်အခြေခံလူတန်းစားထဲမှ အခြေမခိုင်သူတို့မှာ ပို၍စောင့်ရှောက် ပြောင်းရွှေ့ရင်းနေရလျက်ရှိချေသည်။ ထိုထိုသောသူများအနက် အချို့သည် နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရှမ်းတောင်တန်းများအနီးတွင် နေထိုင်ရင်း စားဝတ်နေရေးကိစ္စများအတွက်လုံးပမ်းနေကြသည်။

ရှေ့တွင်ဂေါ်ပြား နောက်တွင်သံထယ်သွားကြီးများ တပ်ဆင်ထားသောကူဘိုတာ ထွန်စက်ကြီး၏ မြည်ဟည်းရုန်းဆွဲသံနောက်တွင် မြေစိုင်းခဲများကွဲအက်ကြွတက်လာသည်။ နှစ်ကြော့ပြန်လွန်းထိုးမောင်းနှင်ပြီးနောက် အခြား

တစ်ဖက်သို့ ပြောင်းရွှေ့မောင်းနှင်ချိန်တွင် မြေစာပုံများ ရှိရာသို့ သူတို့အဖွဲ့ ဆင်းလာကြသည်။ ဖျင်ကြမ်းအင်္ကျီလက်ရှည်ဝတ်၍ ပုဆိုးဟောင်းတစ်ထည်ကို ဦးခေါင်းမှစ၍ ခန္ဓာကိုယ် အထက်ပိုင်းလုံအောင် မျက်လုံးသာဖော်၍ စည်းနှောင်ထားကြသည်။

ကားတာယာအဟောင်းကို လှီးဖြတ် ပြုလုပ်ထားသော မြေသယ်တောင်းများ၊ ပေါက်ချွန်း၊ ဂေါ်ပြား၊ ပေါက်ပြားများကိုယ်စီကိုင်ဆောင်လျက် တပေါင်းနေ့ နေရောင်ပြင်းပြင်းအောက်တွင် တံလျှပ်တရိပ်ရိပ်ထနေသော မြေစိုင်းခဲများကို လူအားဖြင့် သူတို့သယ်ယူကြမည်။ အမျိုးသားသုံးဦး၊ အမျိုးသမီးခုနစ်ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသော သူတို့လူစုသည် ရေကန်တူး၊ တမံဖို့၊ မြောင်းတူး၊ ကျောက်ကားတင်၊ ကျောက်စီစသည်ဖြင့် အလုပ်ကြမ်းပေါင်းစုံကို နေရာအနှံ့ လှည့်လည်လုပ်ကိုင်ကြရသည်။ ယောက်ျားလေးငါးထောင်ကျပ်၊ မိန်းကလေး လေးထောင်ကျပ် တစ်နေ့အတွက် လုပ်ခရကြသည်။ အလုပ်ရှာပေးသူ အလုပ်သမားခေါင်းက တစ်ယောက်စာ ဖြတ်ယူသည်။ သူတို့လို အလုပ်သမားဆိုင်း သုံးလေးဆိုင်းကို ကိုင်ထားသော အလုပ်သမားခေါင်းက ညနေအလုပ်သိမ်းချိန် ငွေလာရှင်းလိမ့်



မည်ဖြစ်သည်။ လယ်ယာစိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် တောင်စဉ်တောတန်း တစ်လျှောက်ကို အမှီပြု၍ အသက်မွေးခဲ့သော သူတို့သည် ပညာကို မည်မည်ရရမသင်ဖြစ်ခဲ့သလို မိသားစုတွင် စားမည့် ပါးစပ်များ တိုးပွားလာချိန်မှ အမှီပြုရာတောတောင်များ ခြောက်ခန်းသွားသောအခါ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် စိုက်ပျိုးမြေများ ပွန်းစားသွားသောအခါ ရွေးချယ်ခြင်း မဟုတ်ဘဲ ဤအလုပ်ကို လုပ်မိကြသည်။ ကျောက်မိုင်းများ၊ မြေယာပြုပြင်ရေးလုပ်ငန်းများရှိရာနှင့် မနီးမဝေး ရွာအစပ် မြေကွက်လပ်တွင် မြေပိုင်ရှင်ထံ တဲတစ်လုံး တစ်လတစ်သောင်းကျပ်ပေး၍ သူတို့လူစု တဲကလေးများထိုး၍ နေထိုင်လာသည်မှာ ဆယ်စုနှစ်တိုင်တော့မည်ဖြစ်သည်။

ထမင်းစားနားပြီး မွန်းလွဲပိုင်းလုပ်ငန်းပြန်စကြသည်။ မြေစိုင်းခဲများကို ပေါက်ချွန်းဖြင့်ခွဲသည်။ ကျောက်တုံးများကို ကလော်ထုတ်ဖယ်ရှားရသည်။ ဝေးဝေးကိုတော့ သွားမပစ်

ရတော့။ "ပေါက်ပြားခတ်သံ၊ မြေသယ်သံ တခုတ်ခုတ်သာကြားရတော့သည်။ တောင်စွယ်တွင် နေကွယ်ပြီ။ အလုပ်သမားခေါင်း ဆိုင်ကယ်သံ တဖုတ်ဖုတ်နှင့် ရောက်လာပါသည်။ တစ်နေ့ စာလုပ်ခရင်းပေးပြီး ယနေ့အဖို့တော့ပြီးပြီဖြစ်သည်။ လမ်းကြိုတင်ခေါ်လေ့ရှိသော ကျောက်သယ်ကားကြီးက ကွန်ကရစ်လမ်းမကြီး၏နံဘေးသူတို့ ရွာကလေးကို မြင်ရသောနေရာမှာ သူတို့ကိုချပေးသည်။ ဆယ်ပေပတ်လည် ဆယ်ငါးပေပတ်လည်အရွယ်အစားရှိ တဲအိမ်စုလေးကို ဒီနေရာကမြင်ရသည်။

သူတို့ထဲက သူတစ်ယောက်ကတော့ တစ်နေကုန်ပူထားသော ကွန်ကရစ်လမ်းမပေါ်မှာ ထိုင်ချရင်း မလှမ်းမကမ်းမှလာနေသော မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှင့် ဖြူစိမ်းဝတ်ကျောင်းသားလေးတစ်စုကို ငေးကြည့်ရင်း နယ်မြို့ငယ်လေး တစ်ခုမှာရှိနေတဲ့ အမေအိမ်မှာထားခဲ့ရတဲ့ ကိုးတန်းကျောင်းသား သူ၏သား တော်မောင်ကို သတိရနေသည်။ ။

ကားတာယာအဟောင်းကို လှီးဖြတ် ပြုလုပ်ထားသော မြေသယ်တောင်းများ၊ ပေါက်ချွန်း၊ ဂေါ်ပြား၊ ပေါက်ပြားများကိုယ်စီကိုင်ဆောင်လျက် တပေါင်းနေ့ နေရောင် ပြင်းပြင်းအောက်တွင် တံလျှပ်တရိပ်ရိပ်ထနေသော မြေစိုင်းခဲများကို လူအားဖြင့် သူတို့သယ်ယူကြ . . .

STRATEGY FIRST INSTITUTE

EDINBURGH BUSINESS SCHOOL
HERIOT-WATT UNIVERSITY

MBA

| စက်တင်ဘာ (၂၃) တန်းခွဲသစ်စမည်။ |


STRATEGY FIRST INSTITUTE is an approved learning partner of Edinburgh Business School.

8, Panchan Tower, Myaynigone, Sanchaung Township, Yangon.

239, Pyay Road, Near Myaynigone City Mart, Sanchaung Township, Yangon.

CALL NOW: (09) 450 1777 70 , (09) 250 7171 68

သတိပြုရန် - မဲဆန္ဒနယ်၊ အစိုးရ၊ ဘဏ်၊ ဝန်ထမ်းများအတွက် MLM လုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်သည့် ဝန်ထမ်းများ၏ ဝန်ထမ်းချုပ်ကွပ်မှုများကို



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်၊ အောင်ချမ်းသာရွာ
ဓမ္မသဟာယ သာသနစင်တာ
Institute of Dhamma Education
(IDE-MDL)
၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဓမ္မသင်တန်း



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြင်ဦးလွင်ခရိုင်၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်၊ အောင်ချမ်းသာရွာ၊ ဓမ္မသဟာယ သာသနစင်တာ (မဟာသုဗောဓိကျောင်းတိုက်)၌ ပါမောက္ခချုပ်ဆရာတော် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တနန္ဒမာလာဘိဝံသ ကိုယ်တိုင် ၂၀၁၇-ခုနှစ်၊ ဝါတွင်းကာလ ဓမ္မသင်တန်း၌ **ဝိသုဒ္ဓိမဂ်** ဘာသာရပ်ကို ဖော်ပြပါအချိန်ဇယား အတိုင်း ပို့ချပါမည်။

(က) ၂၀၁၇-ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ(၆)ရက်နေ့မှ (၂၆)ရက်နေ့အထိ၊ (၂၁)ရက်။
 (ခ) နေ့စဉ် နံနက် (၈)နာရီမှ (၁၀)နာရီအထိ

ကြိုတင်သိရှိထားရန် အချက်များ

(က) ပြင်ဦးလွင်ဒေသ၌ နေထိုင်သူများ၊ မိမိတို့အစီအစဉ်ဖြင့် နေထိုင်သင်တန်းတက်သူများ၊ အဆောင်နေခွင့်လျှောက်ထားရန် မလိုပါ။ သင်တန်းတက်သည့်နေ့၌သာ ဓမ္မသဟာယရုံးခန်း ၌ အမည်စာရင်း ပေးသွင်းရပါမည်။

(ခ) ဓမ္မသဟာယ သာသနစင်တာ၌ နေထိုင်၍ သင်တန်းတက်လိုသော ပုဂ္ဂိုလ်များသည် အဆောင်နေခွင့်လျှောက်လွှာတင်ရပါမည်။ လျှောက်လွှာအစောင်(၁၀၀)အထိသာ လက်ခံပါမည်။

(ဂ) လျှောက်လွှာကို ပြင်ဦးလွင်၊ ဓမ္မသဟာယရုံးခန်းမှဖြစ်စေ၊ ဓမ္မဗျူဟာလူပုဂ္ဂိုလ်များဆိုင်ရာ ဓမ္မစာပေသင်တန်းကျောင်း၊ အမှတ်(၆)၊ ကြားတောရလမ်း(မြေပဒေသာနှင့်ဗဟန်းဈေးကြား)၊ ရွှေတိဂုံစေတီတော်အရှေ့ဘက်မုခ်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မှ ဖြစ်စေ ရယူနိုင်ပါသည်။

(ဃ) လျှောက်လွှာကို ဓာတ်ပုံ(၂)ပုံ၊ မှတ်ပုံတင်မိတ္တူ(၁)စောင်၊ ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ်နှင့် တက္ကစနစ်တကျ ပြည့်စုံစွာ ဖြည့်သွင်းပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၂၄)ရက်နေ့ နောက်ဆုံး ထား၍ လျှောက်လွှာထုတ်ယူသောနေ့ရက်၌သာ တင်သွင်းရပါမည်။

(င) အချက်အလက်မပြည့်စုံသော လျှောက်လွှာများ၊ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သော လျှောက်လွှာများကို ရွေးချယ်မည်မဟုတ်ပါ။

(စ) သင်တန်းစီစဉ်ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့က စိစစ်ရွေးချယ်ခံရသော အဆောင်နေခွင့်ရသူစာရင်းကို ဖုန်းဆက်၍ အကြောင်းကြားမည်ဖြစ်ပါသည်။ အဆောင်နေခွင့်ရရှိပြီးသော သင်တန်းသား များသည် သင်တန်းကာလအတွင်း (၈)ပါးသီလကျင့်သုံး၍ အဆောင်စည်းကမ်းအတိုင်း နေထိုင်ရပါမည်။

သင်တန်းစီစဉ်ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့
ဓမ္မသဟာယ သာသနစင်တာ



Yangon University of Distance Education
YUDE



ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ရန်ကင်းအဝေးသင်တက္ကသိုလ်နှင့် KMD Computer Group တို့ပူးပေါင်း ဖွင့်လှစ်သည့် သင်တန်းများအတွက် လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

~ ~ ~ ~ ~

ရန်ကင်းအဝေးသင်တက္ကသိုလ်နှင့် KMD Computer Group တို့ပူးပေါင်း၍ အောက်ဖော်ပြပါ သင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

- Diploma in Business Information System
- Diploma in Network Communication
- Diploma in Web Development

၁။ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်မြင်ပြီးသူများ တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။
 ၂။ သင်တန်းကာလ(၉)လဖြစ်ပြီး ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သော ဒီပလိုမာ အောင်လက်မှတ် ရရှိပါမည်။
 ၃။ Diploma in Network Communication သင်တန်းအတွက် Microsoft မှစစ်ဆေးသော 70-410 စာမေးပွဲဖြေဆိုနိုင်သည်အထိ သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။
 ၄။ လုပ်ငန်းခွင်ဝင်ရောက်လိုသူများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ စီစဉ်ထားပါသည်။
 ၅။ ကျောင်းသား / သူဟောင်းများ၊ အစိုးရဝန်ထမ်းများ၊ ဝန်ထမ်းသား/သမီးများ အတွက် Discount နှင့် ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေးများ ရရှိနိုင်ပါသည်။

ထပ်တန်းဖွင့်လှစ်မည့်နေရာ ။ ။ အထောက်(၈)၊ ထထုံလမ်း၊ ရန်ကင်းအဝေးသင်တက္ကသိုလ်၊ ထပ်တန်းဖွင့်လှစ်မည့်နေ့ရက်။ ။ စက်တင်ဘာလ(၃၀)ရက်၊ ၂၀၀၇ ခုနှစ်။

ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း

၀၉-၂၆၂၆၀၀၃၀ ၊ ၀၁-၅၀၁၂၄၃၊ ၂၉၁၉၂၅၊ ၃၉၁၂၆၆၊ ၃၉၁၂၈၇
၅၀၂၂၁၁၊ ၅၀၂၂၃၃၊ ၅၄၁၃၂၈၊ ၃၈၄၂၆၈၊ ၅၄၆၆၀၀၊ ၂၂၀၅၅၅

သင်တန်းကြေးများ၊ Computer နှင့် Mobile ပစ္စည်းများကို အရစ်ကျခနစ်ဖြင့်ပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။










Data Pack ကို ဝယ်ယူပြီး Facebook, Viber, YouTube နှင့် pyoneplay အတွက် **Bonus** များကိုရယူလိုက်ပါ။

၃၉၉ ကျပ်မှစတင်ပြီး ဝယ်ယူရန် ***700#** ကိုခေါ်ဆိုပါ။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက www.mpt.com.mm  www.facebook.com/mptofficialpage  MPTOFFICIAL  **CALL CENTER 103** | call free 24 hours everyday

သစ် တော နဲ့ သစ် ပင် ချစ် ခင် တဲ့ လူ မျိုး သစ် ပင် ကို နှစ် စဉ် စိုက် ရွှေ တိုက် ကို စိုး

ရွှေပလ္လင်
 မြောက်ဥက္ကလာ
 (သီရိရတနာ လက်လီလက်ကားဈေး)

ဖွင့်ပြီ!

အမှတ် - ၉/၁၀၊ သီရိရတနာလက်လီလက်ကားဈေးဝန်းအတွင်း၊
 (အောင်မင်္ဂလာအဝေးပြေးအနီး) သုဓမ္မလမ်းမကြီး၊ မြောက်ဥက္ကလာမြို့နယ်၊ Ph:01-538736

မင်္ဂလာပါ
 အိမ်ပြောင်း၊ အိမ်ရွှေ့လှုပ်ငန်း
 ပြုစုရေး၊ နယ်စပ်ဖျားအထွက်
 ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်
 Box ကားမျိုးစုံဖြင့်
 အလုပ်သမားစိစပ်ပေးသည်။

၀၉-၄၅၀၀၄၂၇၀၄
 ၀၉-၂၅၀၀၉၅၁၁၆
 ၀၉-၄၂၀၀၉၆၂၉၆

လှိုင်မြို့နယ်ရှိ တိုက်ခန်းသစ်ရောင်းရန်ရှိသည်

လှိုင်မြို့နယ် (အင်းယားကန်အနီး) ဓမ္မာရုံလမ်းတွင် ကားပါကင်
 နှင့် ဓာတ်လှေကားပါ ၈ ထပ်ခွဲ အဆင့်မြင့်တည်ဆောက်ထားသော
 အဆောက်အအုံတွင် စိတ်ကြိုက်အခန်းဖွဲ့စည်းနေထိုင်ရန် Hall Type
 ပုံစံဖြင့် (950 sqft) အကျယ်အဝန်းရှိသည် (၅)လွှာ တိုက်ခန်းအား
 တက်နှင့် (၁၀)နှစ် အရစ်ကျငွေပေးချေနိုင် (သို့) ကုမ္ပဏီနှင့်တိုက်ရိုက်
 ငွေပေးချေနိုင်ပါသည်။

(Including Veranda, Kitchen Room)
 (Pile Foundation, Video Intercom, Satellite System).
 ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်း-၀၉-၈၃၀၂၀၀၀၊ ၀၉-၈၃၀၂၈၈၈၊ ၀၉-၈၃၀၃၈၈၈

အားပေးကြသော ရွှေပလ္လင်ပရိတ်သတ်များကို ကျေးဇူးတုန့်ပြန်သောအနေဖြင့်

10 YEARS Anniversary SINCE 2007

၁၀နှစ်ပြည့် PROMOTION!

ရန်ကုန်၊ မန္တလေး ဆိုင်များတွင်

5000ကျပ် ဝယ်ယူစားသုံးခြင်းဖြင့်

500ကျပ် special ကုပွန်ရယူပါ

ရန်ကုန် - ၁၇ဆိုင် (Ph:01-538-736)
 မန္တလေး - စစ်ကိုင်း-မန္တလေးလမ်း၊ ကွက်သစ်ထိပ်၊ နဂါးဝန်း။ (Ph:02-4059-826)

Promotion Period : Aug 8, 2017 to Sept 30, 2017

ဒေါက်တာဇော်ဦး PhD (Chem) DFT (YU) ဓာတ်တိုက်နှင့် အထူးပြင်ဆေး ဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ထမ်း Ph: 09 252 210 320	ဖခင်အမည်မှန် မော်လမြိုင်မြို့၊ အထက(၁၂)၊ နဝမတန်းမှ မရုန်းဝေ၏ ဖခင် အမည်မှန်မှာ ဦးမြင့်ဦးကြီး [၁၀/ မလမ(နိုင်)၁၅၇၉၄၇] ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးမြင့်ဦးကြီး	ဝန်ထမ်းအင်အားစွမ်းရည် Marketing ဥယျာဉ်စီမံခန့်ခွဲရေးကုမ္ပဏီ (ပုသိမ်) ဧရာဝတီ 09973094828, 09966695556 အမှတ် (195/B) ဧရာဝတီလမ်း၊ 107 ရပ်ကွက်၊ ဧရာဝတီမြို့
--	--	---

ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ဝေဠာန်သေးရုံကြီး၏ အထူးအစီအစဉ်

ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ဗန်ကောက်မြို့ရှိ ဝေဠာန်သေးရုံကြီးမှ နှလုံးနှင့်
 သွေးကြောဆိုင်ရာ အထူးကုဆရာဝန်ကြီး DR.SUPHASIT
 SATHITRAKOOL နှင့် အခမဲ့ တိုင်ပင်ဆွေးနွေးနိုင်ရန်
 အထူးအစီအစဉ်ရှိပါသည်။ နှလုံးရောဂါအမျိုးမျိုး၊ သွေးကြော
 ရောဂါအမျိုးမျိုးအတွက် လာရောက်တိုင်ပင်ဆွေးနွေးရန် စာရင်း
 ပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။

မန္တလေးမြို့ - ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၉ ရက် (စနေနေ့)
 ရန်ကုန်မြို့ - ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၀ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)
ZAW MAUNG MEDICAL SERVICES
 (ရုံးချိန်အတွင်းစုံစမ်းရန်)
 Ph:09-254254330, 09-799645804

AC BOND
 Aluminium Composite Panel
 အထူးလျှော့ဈေး
 3 mm

1-19 pcs 13000 Ks
 20-49 pcs 12500 Ks
 50-above 12000 Ks

မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးကို အထူးချိုသာသော ဈေးဖြင့်ဖြန့်ချိနေပါပြီ

(၁) အမှတ် ၂၈၅၊ အောက်ကြည့်မြင်တိုင်လမ်း၊ အလုံ၊ ရန်ကုန်။ Ph : 09 440 150 550
 (၂) အမှတ် ၇၅၊ ဗညားဒလလမ်း၊ သျှင်ပိကုဆေးရုံအနီး၊ တာမွေ။ Ph : 09 440 150 450

GRAND STYLE
TILES EXPO '17
 ALL TILES SALE 20% & OTHER ITEMS STOREWIDE
 Jun 06 - Aug 31, 2017

SHOCK PRICE

Thiri Yadanar Wholesale Market Compound
 Building Zone G3, Unit G46-G52, Thudamma Road, North Okkalapa Township, Yangon, 11031
 Building Zone G3, Unit G46-G52, သီရိရတနာ လက်ကားဈေးဝင်း၊ သုဓမ္မလမ်း၊ အောင်မင်္ဂလာအဝေးပြေးကားဝင်းအနီး၊ မြောက်ဥက္ကလာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ 11031 www.grandstylemm.com Tel. +95-9785088488, +95-95088488

<p>3001-0000023</p> <p>3001-0000113</p> <p>3001-0000107</p> <p>3001-0000694</p> <p>3001-0000693</p> <p>Ks 2,700</p>	<p>3001-0000054</p> <p>3001-0000057</p> <p>3001-0000056</p> <p>3016-0001452</p> <p>3001-0001457</p> <p>3001-0001458</p> <p>3001-0000051</p> <p>3001-0001459</p> <p>3001-0000086</p> <p>3016-0001458</p> <p>3016-0001459</p> <p>3001-0000086</p> <p>3001-0001457</p> <p>3001-0001458</p> <p>3016-0001459</p> <p>3001-0000086</p> <p>3001-0001457</p> <p>3001-0001458</p> <p>3016-0001459</p> <p>3001-0000086</p> <p>Ks 550</p>	<p>3002-0000104</p> <p>3002-0000102</p> <p>3002-0000103</p> <p>Ks 2,100</p> <p>Ks 1,700</p>
--	--	---

600x600MM 300x300MM 2.0x152.4x1220MM

ကြေးမုံ

ငပုတောမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)

ပစ္စည်းအကြိမ်မြောက် ဝါဆိုသင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပူဇော်ပွဲ ဖိတ်ကြားသွား

ငပုတောမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်) ပစ္စည်းအကြိမ်မြောက် ဝါဆိုသင်္ကန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပူဇော်ပွဲကို ငပုတောမြို့နယ်အတွင်းမှ ရန်ကုန်မြို့တွင် ကျောင်းထိုင်သီတင်းသုံး ဝါကပ်တော်မူသော ဆရာတော်ကြီး(၁၆)ပါးတို့အား ဝါဆိုသင်္ကန်း လှူဒါန်းပူဇော်မည် ဖြစ်ပါ၍ အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကြွရောက်ကြည့်ညှိ ကုသိုလ်ယူကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

- ကျင်းပမည့်နေ့ရက် - ၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော်(၁၃)ရက်၊ ၂၀-၈-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့)
ကျင်းပမည့်အချိန် - နံနက်(၉:၀၀)နာရီ
ကျင်းပမည့်နေရာ - အမှတ်(၂၁/၄၃-စီ)၊ ကြားတောရလမ်း၊ မြို့မရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ (ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး-ဧရာဝတီ)

အမှုဆောင်အဖွဲ့

ရွှေအမှတ်တရ ဗုဒ္ဓဂယာ ဘုရားပူးအဖွဲ့

နိဗ္ဗာန်တံခါးပွင့်စေဖို့ ဗုဒ္ဓဂယာ ဂယာပြေညို ရွှေအမှတ်တရ ဘုရားကြီး...
(၇) ညအိမ်(၈)ရက် ခရီးစဉ် - USD 650 + ညှိနှိုင်း > သံဝေဇနီယလေးဌာန ၊ အဝီလီတသုံးဌာန။
(၇) ညအိမ်(၈)ရက် ခရီးစဉ် - USD 850 + ညှိနှိုင်း > သံဝေဇနီယလေးဌာန ၊ အဝီလီတသုံးဌာန။
(၁၄) ညအိမ်(၁၅)ရက် ခရီးစဉ် - USD 780 + ညှိနှိုင်း > သံဝေဇနီယလေးဌာန ၊ အဝီလီတလေးဌာန၊ အာဂရာနယူးဒေလီ Shopping။(Hotel-3days)

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက- အမှတ် (၂၆)၊ ကုန်းမာ(၅)လမ်း၊ သာယာကုန်းရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း : 01-295336, 09-5142759, 09-78277721, 09-78277723, 09-78277726
Email : goldenmemo2016@gmail.com, g.gaya@gmail.com

Home Healthy Floor Promotion BUY 1 GET 1 FREE
ကြမ်းခင်း ၁ ကျင်း -> Wall Covering
ကြမ်းခင်း ၂ ကျင်း -> Decorated Mirror
ကြမ်းခင်း ၄ ကျင်း -> Side Table
* Selected items only
HOTLINE: 09-79 700 70 70

ဂန္ထဝင်ရွှေပုဂံအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဗုဒ္ဓဂါယာဘုရားပူးအေဂျင်စီ
သံဝေဇနီယလေးဌာန (ဖွားပွင့်၊ ဟောစံ) နှင့် တာချီမဟာ နယူးဒေလီတွင်
တိုက် (၂) ညတာတည်းခိုခွင့် (Monastery Package)
သံဝေဇနီယလေးဌာန (ဖွားပွင့်၊ ဟောစံ) (Hotel Package)
HOT Line: 09 - 790901466

ဦးသာရင် သွက်ချာပါဒ လေငန်းဆေးပြား
ISO 9001:2008 နှင့် GMP လက်မှတ်ရ ဦးသာရင်ဆေးတိုက် (၁၀/၂၀၁၁ တစ်ထပ်(တိုး) ၁၉၉) အမှတ် ၁၃၀/၆၊ ငါးထပ်ကြီးဘုရားလမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာပတိုက်
Certificate TH09/3125 ISO 9001:2008 နှင့် GMP လက်မှတ်ရ ဦးသာရင်ဆေးတိုက် (၁၀/၂၀၁၁ တစ်ထပ်(တိုး) ၁၉၉) အမှတ် ၁၃၀/၆၊ ငါးထပ်ကြီးဘုရားလမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာပတိုက်

HITACHI Inspire the Next
စိတ်ကူးအကြံဉာဏ်ကောင်းများကို ပွင့်လင်းစေမည့် အနာဂတ်
social-innovation.hitachi
Hitachi Social Innovation

မြန်မာအသင်း စင်ကာပူအသင်းကို ရိုးပြတ်အနိုင်ရယူ



မြန်မာ-စင်ကာပူပွဲစဉ်တွင် လာရောက်အားပေးကြသည့် မလေးရှားနိုင်ငံမှ မြန်မာပရိသတ်များအား တွေ့ရစဉ်။

ဆီလန်ဂေါ ဩဂုတ် ၁၄

(၂၉)ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲ၏ အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အုပ်စု(က)ပထမနေ့ အဖြစ် မြန်မာအသင်းနှင့် စင်ကာပူအသင်းတို့ ယနေ့ ညနေပိုင်းက မလေးရှားနိုင်ငံ ဆီလန်ဂေါ မြို့ ဆီလာယန်ကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရာ မြန်မာ အသင်းက နှစ်ဂိုးပြတ်အနိုင်ရခဲ့သည်။

မြန်မာ - နှစ်ဂိုး
စင်ကာပူ - ဂိုးမရှိ

မြန်မာ ယူ - ၂၂ အသင်းသည် စင်ကာပူကို အဖွင့်ပွဲတွင် အနိုင်ရခဲ့သောကြောင့် ဆီမီးဖိုင်နယ် တက်ရောက်ရန် အခြေအနေပိုကောင်း သွားခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းသည် တိုက်စစ်မျှ အောင်သူ၏ သွင်းဂိုးများဖြင့် အနိုင်ရခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပြီး ပရိသတ်များ၏ တစ်ခဲနက်အားပေးမှု နှင့်အတူ ရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာအသင်းသည် ပွဲထွက်လူစာရင်းကို အပြောင်းအလဲသိပ်မလုပ်ခဲ့ဘဲ စည်သူအောင်၊ အောင်သူ၊ ရန်နိုင်ဦး၊ မောင်မောင်လွင်၊ အောင်ကောင်းမာန်၊ လှိုင်းဘိုဘို၊ ဟိန်းသီဟဇော်၊ သီဟထက်အောင်၊ ထိုက်ထိုက်အောင်၊ နန်းဝေမင်း၊ ဆန်းဆက်နိုင်(ဂိုး)တို့ဖြင့် ပွဲထွက်ခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းသည် ပွဲစကတည်းက ဖိကစားနိုင်ခဲ့သော်လည်း တိုက်စစ်တွင် အချိတ်အဆက်လွှဲချော်နေ၍ ထင်တိုင်း

စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၄ သို့ *

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၄

ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ရော့တီမြစ်ရေသည် ရွှေကျမြို့တွင် ပေဝက်ခန့် ယင်းမြို့၏စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်တစ်ရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့်ဆက်လက်တက်လာနိုင်ကာ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

အလားတူ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ခန္တီးမြို့တွင် လေးပေခွဲခန့်နှင့် ဟုမ္မလင်းမြို့တွင် တစ်ပေခွဲခန့် ယင်းမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အသီးသီးအထက်သို့

ရော့တီနှင့် ချင်းတွင်းမြစ်ရေ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိ

ကျော်လွန်နေပြီး နောက်တစ်ရက်အတွင်း ခန္တီးမြို့တွင် တစ်ပေခန့်နှင့် နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ဟုမ္မလင်းမြို့တွင် တစ်ပေခွဲခန့် ဆက်လက်တက်လာနိုင်ကာ ယင်းမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် အသီးသီးအထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သဖြင့်

ရွှေကျမြို့နယ်၊ ခန္တီးမြို့နယ်နှင့် ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်များအတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်းနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြပါရန် မိုးလေဝသနှင့်လေပေဒ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက အကြံပြုထားသည်။ (ကြေးမုံ)



ရန်ကုန်မြို့တော်ခန်းမရွှေ၌ LED ပရိုဂျက်တာများဖြင့် မြန်မာနှင့် စင်ကာပူ ဘောလုံးပွဲစဉ်အား ပြသ

မြန်မာဘောလုံးချစ်ပရိသတ်များ တစ်ခဲနက်အားပေး

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၄

(၂၉)ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းအမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အဖွင့်ပွဲစဉ်ဖြစ်သည့် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သော မြန်မာအသင်းနှင့် စင်ကာပူအသင်းတို့၏ ဘောလုံးပွဲစဉ်အား မြန်မာဘောလုံးချစ်ပရိသတ်များ ဘောလုံးကွင်းထဲတွင် ကြည့်ရှုရသကဲ့သို့ အားပေးနိုင်ရန် မြို့တော်ခန်းမရွှေ၌ LED ပရိုဂျက်တာများဖြင့် ပြသခဲ့သည်။

ယင်းပြသရာသို့ မြန်မာဘောလုံးချစ်ပရိသတ်အများအပြား လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြပြီး “ကျွန်တော်တို့ သူငယ်ချင်းတွေ ဒီပွဲကို ကြည့်ချင်လွန်းလို့ မနက်တည်းက ဒီမှာလာစောင့်နေတာပါ။ ဘာပဲဖြစ်ဖြစ် ဒီလို ဆီးဂိမ်းပွဲဆိုရင်တော့ အားပေးဖြစ်တယ်။ ကိုယ့်နိုင်ငံကိုပဲ နိုင်စေချင်တယ်။ စင်ကာပူဆီးဂိမ်းတုန်းကလည်း

စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁ သို့ *

“ပိသားစုတစ်ခုလုံး ကျန်းမာစို့
ပိုက်တာဟုမ်း ကိုသုံးကြစို့”
VITAHOME
Soft Cap.

ယခု (၁၀) လုံးကဒ် (၅) ကဒ်ပါဝင်သော
ဆေးဗူးပုံစံသစ်ကိုပါ
ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါပြီ။



Manufactured under License by Korea Pharma Co., Ltd. Kyonggi Do, Korea For Pacific Pharmaceuticals Pte Ltd.

Table with 8 columns: No., Name, Address, Phone, Email, Website, and other details. It lists various individuals and organizations.

ဌာနမှူး၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

Table with 8 columns: No., Name, Address, Phone, Email, Website, and other details. It lists various individuals and organizations.

ဌာနမှူး၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

Table with 8 columns: No., Name, Address, Phone, Email, Website, and other details. It lists various individuals and organizations.

ဌာနမှူး၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

Table with 8 columns: No., Name, Address, Phone, Email, Website, and other details. It lists various individuals and organizations.

ဌာနမှူး၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ဇီဝမျိုးစုံမျိုးသွေးကြွယ်ဝစေဖို့ သဘာဝထွေးထိန်းသိမ်းဖို့

သစ်တောနဲ့ သစ်ပင်ချစ်ခင်တဲ့ မျိုးပင်ချစ်ခင်တဲ့ မျိုးပင်ချစ်ခင်တဲ့ မျိုးပင်ချစ်ခင်တဲ့

Table with 9 columns: ရက်စွဲ, အမည်, ပုဂံ/မိခင်, ဦးနှောင်း, မြို့နယ်, မြေတိုင်း, မြေတွက်, မြေအမည်ပေါက်, လိပ်စာ, မြေပိုင်ဆိုင်မှုအခြေအနေအထား. Contains 18 rows of land auction listings.

ဌာနမှူး၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

Table with 9 columns: ရက်စွဲ, အမည်, ပုဂံ/မိခင်, ဦးနှောင်း, မြို့နယ်, မြေတိုင်း, မြေတွက်, မြေအမည်ပေါက်, လိပ်စာ, မြေပိုင်ဆိုင်မှုအခြေအနေအထား. Contains 33 rows of land auction listings.

ဌာနမှူး၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

Table with 9 columns: ရက်စွဲ, အမည်, ပုဂံ/မိခင်, ဦးနှောင်း, မြို့နယ်, မြေတိုင်း, မြေတွက်, မြေအမည်ပေါက်, လိပ်စာ, မြေပိုင်ဆိုင်မှုအခြေအနေအထား. Contains 21 rows of land auction listings.

ဌာနမှူး၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

Table with 9 columns: ရက်စွဲ, အမည်, ပုဂံ/မိခင်, ဦးနှောင်း, မြို့နယ်, မြေတိုင်း, မြေတွက်, မြေအမည်ပေါက်, လိပ်စာ, မြေပိုင်ဆိုင်မှုအခြေအနေအထား. Contains 22 rows of land auction listings.

ဌာနမှူး၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

အား
က
စား
မြှုပ်
နိုင်
စိတ်
လဲ
လှမ်း
အေး
ညှပ်
လှမ်း
အေး
ပျက်
ပျက်
ပျက်
ပျက်

